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PROTOKÓŁ Nr VIII/2019 
z obrad VIII Sesji Rady Miejskiej Leszna VIII kadencji, odbytej 
 w dniu 18 kwietnia 2019 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta 
Leszna ul. Kazimierza Karasia nr 15 w Lesznie, w godzinach od 
14:00 do 17:25. 
 
 
Pan Przewodniczący Tomasz Malepszy przewodniczy obradom VIII Sesji 
Rady Miejskiej Leszna. 

 
  

Pkt 1. Otwarcie obrad. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Szanowni Państwo! Chciałbym rozpocząć 
obrady Sesji. Proszę o zajmowanie miejsc. Mogę rozpocząć? Szanowni Państwo 
otwieram obrady VIII Sesji Rady Miejskiej Leszna. Witam wszystkich Państwa 
obecnych, witam Radnych Miasta Leszna, witam Pana Łukasza Borowiaka Pana 
Prezydenta Miasta Leszna wraz ze współpracownikami, witam zaproszonych 
gości, w tym Komendanta Miejskiego Policji Pana Krzysztofa Nowaka, 
Komendanta Miejskiego  Państwowej  Straży Pożarnej Pana Macieja Zdęgę, 
Przewodniczącego OPZZ Pana Zenona Białasa i Przewodniczącego 
Solidarności… nie widzę, Pana Karola Pabisiaka… pewnie jest ktoś w 
zastępstwie, witam również reprezentujących rzemiosło leszczyńskie, witam 
Państwa Radnych Miasta Leszna  z przewodniczącym Rady Panem 
Maksymilianem Jaroszem, witam przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz tych, 
którzy zechcieli przyjąć zaproszenie na dzisiejszą Sesję. Szanowni Państwo 
stwierdzam, proszę o zalogowanie się do programu e-sesja i potwierdzenie swojej 
obecności. Stwierdzam, że na 23 Radnych, obecnych jest 20 Radnych, a więc 
mamy quorum. Również mając na uwadze obowiązujące rozporządzenie 
Parlamentu Europejskiego i Rady tzw. RODO, proszę wszystkich Państwa 
Radnych, jak również osoby biorące udział  w sesji naszej Rady, którzy będą 
zabierali głos o przemyślane wypowiedzi, aby nie narazić się na ewentualne 
konsekwencje związane z ujawnieniem danych osobowych. Również informuję 
Wysoką Radę, że nie wniesiono uwag do protokołu 7 Sesji naszej Rady. Szanowni 
Państwo Radni w programie e-Sesja w Punkcie 4 – podjęcie uchwał w sprawach – 
zostały umieszczone opinie - stanowiska komisji przy każdym omawianym 
projekcie uchwały. W związku z tym nie będę już wywoływał Przewodniczących 
komisji do sprawozdania z dyskusji nad projektami uchwał. Państwo Radni 
otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji. Zamieszczony  został on również w 
systemie e-Sesja oraz na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta 
Leszna. Pytam Państwa Radnych, czy są uwagi do porządku obrad? Nie widzę. 
Przystępujemy zatem do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji. 
 
Porządek obrad: (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 

 

1. Otwarcie obrad. 
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2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 

3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 102,  
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048  

– DRUK Nr 103,  
3) Programu działania Rady Miejskiej Leszna na kadencję 2018-2023 – DRUK  

Nr 104, 
4) zmieniająca uchwałę Nr XLV/635/2018 Rady Miejskiej Leszna z dnia 22 marca 

2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu 
na okres powyżej 3 lat – DRUK Nr 105, 

5) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 
stanowiących lokale mieszkalne – DRUK Nr 106, 

6) podjęcia współpracy między miastami Dunaújváros (Węgry) i Leszno (Polska)  
– DRUK Nr 107, 

7) rozstrzygnięcia petycji dotyczącej przywrócenia trasy linii autobusowej MZK  
nr 10 – DRUK Nr 108, 

8) przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego rozpoczęcia sezonu 
pływalni odkrytej w Lesznie przy ulicy Strzeleckiej 9 począwszy od następnego 
dnia po zakończeniu roku szkolnego – DRUK Nr 109, 

9) przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego wprowadzenia 
zabezpieczeń zwalniających ruch rowerzystów w Parku Jonstona – DRUK Nr 
110, 

10) przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego przywrócenia retransmisji 
obrad Sesji Rady Miejskiej w sieciach Inea i UPC – DRUK Nr 111, 

11) przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego wdrożenia w Urzędzie 
Miasta Leszna aplikacji i numeru telefonu do zgłaszania usterek w 
infrastrukturze miejskiej  
– DRUK Nr 112, 

12) rozpatrzenia wniosku o zwolnienie osób, które ukończyły 70 rok życia, z opłat 
za korzystanie z przejazdów komunikacją miejską oraz obowiązku posiadania 
Leszczyńskiej Karty Miejskiej – DRUK Nr 113, 

13) nadania odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna Pani Marzannie 
Skrzypczak 
-Mizgalskiej – DRUK Nr 114, 

14) nadania odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna Panu Tadeuszowi 
Feliczakowi  
– DRUK Nr 115, 

15) nadania odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna Panu Ryszardowi 
Kmiecikowi  
– DRUK Nr 116, 

16) nadana odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna Panu Janowi Futro – DRUK  
Nr 117, 

1) nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Leszna Panu Karolowi 
Pabisiakowi 
– DRUK Nr 118. 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
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6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie. 

 
 

Pkt 2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W takim razie w punkcie 2 informacja 
Przewodniczącego Rady Miejskiej. To sprawozdanie złożę w miarę syntetyczne. 
Od poprzedniej Sesji naszej Rady upłynęły 4 tygodnie. Uprzejmie informuję, też  z 
satysfakcją, że na wielu wydarzeniach o różnym charakterze w tym również 
związanych z historią, ale również z wydarzeniami związanymi z kulturą, ze 
sportem mieliśmy udział. W okresie międzysesyjnym obchodziliśmy 12 kwietnia 
79. rocznicę zbrodni katyńskiej. Po złożeniu kwiatów pod tablicą upamiętniającą 
oficerów 17 Pułku Ułanów Wielkopolskich zamordowanych w Katyniu i 
Starobielsku, uczestnicy obchodów złożyli wiązanki kwiatów pod Obeliskiem 
Pamięci Ofiar Katynia i Matek Katyńskich. Wysłuchali wystąpienia Pana 
Wiceprezydenta Miasta Adama Mytycha, a od godziny 13:00 do 19:00 na 
leszczyńskim Rynku odbył się piknik militarny organizowany przez Wojskową 
Komendę Uzupełnień i garnizony miasta Leszna i sąsiednich garnizonów. W 
okresie międzysesyjnym Rada pracowała intensywnie poprzez aktywne działania 
komisji problemowych Rady, Komisja Skarg Wniosków i Petycji  odbyła 4 
posiedzenia. To jest efekt zmian Ustawy o samorządzie.  W okresie 
międzysesyjnym uczestniczyłem w 1 kwietnia w Państwa Radnych imieniu na 
spotkaniu z Dyrektorem Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie, z 
udziałem Prezydenta Miasta Leszna, Wójtów, Burmistrzów i Przewodniczących 
Rad w sprawie sytuacji najogólniej mówiąc Szpitala leszczyńskiego i potrzeb 
finansowych zwłaszcza sfinansowaniu zakupów inwestycyjnych, ponieważ same 
inwestycje, przede wszystkim ta związana z modernizacją Szpitala w zakresie 
termomodernizacji opiewająca na ponad 30 mln zł jest finansowana z budżetu 
Marszałka Województwa Wielkopolskiego. Również mogliśmy zobaczyć końcowy 
etap produkcji autobusów hybrydowych, które dla Leszna wykonuje Volvo Polska 
Autobusy we Wrocławiu. Powinniśmy te autobusy zobaczyć najpóźniej w sierpniu 
br. W tym spotkaniu, w tym wyjeździe brał również udział Pan 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Piotr Więckowiak i Przewodniczący Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury Pan Michał Skrzypczak. W dniu 12 kwietnia Państwowa 
Szkoła Muzyczna I i II stopnia im. Romana Maciejewskiego w Lesznie świętowała 
40-lecie istnienia.  Z tej okazji odbył się wyjątkowy koncert jubileuszowy. Również 
15-lecie obchodziło Stowarzyszenie Miłośników Szkoły Państwowej Szkoły 
Muzycznej I i II stopnia. Szkoła ma swój udział w systemie edukacji miasta, 
wyjątkowej edukacji jaką jest edukacja muzyczna. Początkowo szkoła I stopnia, 
potem II stopnia, różne adresy prawne, ale ten na Wałowej jest wyjątkowy. 
Pamiętam gdy na tej Sali dyskutowaliśmy o możliwości sfinansowania, 
współfinansowania modernizacji tego obiektu na potrzeby tej szkoły nie mieliśmy 
wątpliwości, że ta szkoła, której organem jest, przepraszam, Minister Kultury i 
Sztuki, teraz Dziedzictwa Narodowego, a wtedy Minister Kultury i Sztuki, mimo, że 
jak powiedziałem organem nie jest Leszno to nie mieliśmy wątpliwości, że ta 
szkoła utwierdzi nie tylko mieszkańców Leszna, ale mieszkańców subregionu, że 
Leszno rzeczywiście jest miastem szkół, miastem edukacji. Zawsze 
wspomagaliśmy tą szkołę materialnie, finansowo, ale nie tylko. Natomiast sami 

https://www.facebook.com/Volvo-Polska-Autobusy-1670199349756344/?__tn__=KH-R&eid=ARB-pCg9yae_WwoLZ8b7YPobbKhdHUxq4COCIcIikiVPg6uQVcrCLLpEHwF7oLCf6qumEDuQ0V1ecOQd&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARBmzlPenuSFaPf1oZN-6wOjoAFu2KVScUJ0CZ_Qre1dXSt0b-lqHTYbl1i5mcmH2q7FuLhteFaNKop6IcDs0fDVSs5tUkn4PIG_HPVycbtOjUHrUmpwvh5LDMuLpY5vcdiFbQazUi14BaT0aMl4C3gJzuZFQuGwtmZm_zlvsi5Nuexy9pY7Zad39PODihe6j8_PUYwVIIPrqvMbfYw9C9lwk-Pt5goHRwNxqAb2k2kOd35ZpIesIbFX5fs5WKR1AiVRseADPbF8Y8oA2SUxntLjs8ee3a0S55MslAciRXVumSHZ4N3BnOhChjdUn0-R3oby3Fql-5sMPU_ETO2-1UWzExrZ8XCT4ax2roia_KPcPTpPF1GtolmW6aNZSjXif_BnqlsL9XDBnVfT0GC-JZ_ztz4HNC8HUSffP_GEwrvJnvRfwFNTGmhkR2Wjc5yL1Dy6Fvgd7XPxmlqswdljjvwb09YLzc-9ixrMimrS50LfGEyb5J4t-A
https://www.facebook.com/Volvo-Polska-Autobusy-1670199349756344/?__tn__=KH-R&eid=ARB-pCg9yae_WwoLZ8b7YPobbKhdHUxq4COCIcIikiVPg6uQVcrCLLpEHwF7oLCf6qumEDuQ0V1ecOQd&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARBmzlPenuSFaPf1oZN-6wOjoAFu2KVScUJ0CZ_Qre1dXSt0b-lqHTYbl1i5mcmH2q7FuLhteFaNKop6IcDs0fDVSs5tUkn4PIG_HPVycbtOjUHrUmpwvh5LDMuLpY5vcdiFbQazUi14BaT0aMl4C3gJzuZFQuGwtmZm_zlvsi5Nuexy9pY7Zad39PODihe6j8_PUYwVIIPrqvMbfYw9C9lwk-Pt5goHRwNxqAb2k2kOd35ZpIesIbFX5fs5WKR1AiVRseADPbF8Y8oA2SUxntLjs8ee3a0S55MslAciRXVumSHZ4N3BnOhChjdUn0-R3oby3Fql-5sMPU_ETO2-1UWzExrZ8XCT4ax2roia_KPcPTpPF1GtolmW6aNZSjXif_BnqlsL9XDBnVfT0GC-JZ_ztz4HNC8HUSffP_GEwrvJnvRfwFNTGmhkR2Wjc5yL1Dy6Fvgd7XPxmlqswdljjvwb09YLzc-9ixrMimrS50LfGEyb5J4t-A
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byliśmy wynagradzani, przepraszam za określenie, wspaniałymi koncertami. Taki 
koncert to był na pewno ten jubileuszowy. Tak, że gratulacje złożyliśmy z Panem 
Wiceprezydentem Adamem Mytychem społeczności jubilatki. 13 kwietnia  w 
leszczyńskiej jednostce wojskowej odbyła się uroczysta przysięga wojskowa 
Wojsk Obrony Terytorialnej, które to wojska są coraz, że tak powiem, bardziej 
rozbudowywane w Lesznie na terenie Garnizonu leszczyńskiego. Pan Prezydent 
na pewno poinformuje o wyjątkowym wydarzeniu jakim było podpisanie umowy o 
finansowaniu Biblioteki Publicznej w Lesznie. 15 kwietnia też wyjątkowe spotkanie, 
na którym część tutaj obecnych, nie tylko Radnych uczestniczyła, mianowicie Gala 
Rewitalizacji. Przyznam, że byłem pod wrażeniem jeśli chodzi o formę, ale również 
pod wrażeniem licznej obecności tych, którzy są powiedziałbym sercem Starówki, 
mianowicie leszczyńskich przedsiębiorców, kupców, tych, którzy prowadzą 
działalność usługową, że chcieli być na tej Gali. Takim również wydarzeniem było 
nadanie już 6. tytułu, na tej Gali tytułu Mistrza Rewitalizacji. Ten tytuł otrzymała 
inwestycja róg ul. Skarbowej i ten budynek, który określam jako apartamentowiec. 
Również informuję Wysoką Radę, że do pracy przystąpiły zespoły kontrolne 
Komisji Rewizyjnej.  I tak I zespół kontrolny kontrolował… przepraszam, czy 
możecie mi nie przeszkadzać? I tak I zespół kontrolny rozpoczął w Miejskim 
Ośrodku Kultury i Rekreacji. W dniu 4 kwietnia br. w Zespole Obsługi Jednostek 
Oświatowych Miasta Leszna również ten zespół kontrolował tą jednostkę. 
Natomiast II zespół kontrolny w dniu 22 przeprowadził kontrolę w Miejskim 
Zakładzie Budynków Komunalnych w Lesznie oraz Miejskim Ośrodku Pomocy 
Rodzinie. Natomiast III zespół kontrolny w dniu 25 marca rozpoczął kontrolę w 
Wydziale Finansowo-Księgowym UM Leszna oraz w Biurze Prasowym UM 
Leszna. Informuję Wysoką Radę, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu 
przekazała uchwałę Nr VII/433/2019 z dnia 27 marca 2019 roku, w której 
stwierdziła, że uchwała Nr VI/74/2019 Rady miejskiej Leszna z dnia 28 lutego 
2019 roku w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej została podjęta z 
naruszeniem przepisów prawa w uzasadnieniu do niniejszej uchwały, naruszenie 
ma charakter nieistotny. Kolegium wskazuje  na celowość dokonania zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy, w celu doprowadzenia do jej zgodności 
z prawem. 
W dniu 27 marca  Regionalna Izba Obrachunkowa zawiadomiła, że wszczęte 
zostało postępowanie odnośnie uchwały Nr VI/74/2019 Rady Miejskiej Leszna z 
dnia 28 lutego  z powodu naruszenia przepisów art. 226 ust. 1 pkt. 5 i 6 ustawy z 
dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. W dniu 5 kwietnia br. 
wpłynęła uchwała Nr 7/425/2019 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu, która umorzyła postępowanie w sprawie stwierdzenia nieważności 
uchwały Nr V/54/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 31 stycznia 2019 roku w 
sprawie uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 w związku z 
wyeliminowaniem wskazanych nieprawidłowości. Szanowni Państwo wszyscy 
czekamy na pozytywne rozwiązanie problemów, które powodują akcję strajkową w 
polskiej oświacie. Informuję, że w dniu 25 kwietnia br. o godz. 14.30 w Sali narad 
UM Leszna odbędzie się posiedzenie wszystkich komisji problemowych, na 
którym zaprezentowane zostanie Państwu Radnym i opinii publicznej  
sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2018. Tym posiedzeniem 
rozpoczynamy procedurę absolutoryjną. Aktualnie są zwoływane posiedzenia 
wszystkich komisji problemowych. Uzgadniane są terminy, prawdopodobne 
terminy, proszę już o rezerwację, to są  6  i 7 maja oraz 13 i 14 maja. 
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Otrzymaliście Państwo Radni druki oświadczeń majątkowych. Przypominam, że 
oświadczenia majątkowe składamy do dnia 30 kwietnia bieżącego roku 
uwzględniając w nich stan na 31 grudnia 2018 roku, dołączając do nich kopię PIT 
za rok 2018. Szanowni Państwo chciałem przede wszystkim najpierw 
podziękować w naszym imieniu Radnych Miasta Leszna za złożone życzenia w 
różnej formie, w formie  pisanej, ale również tej ustnej. Natomiast chciałbym 
przekazać również Wysokiej Radzie i mieszkańcom Leszna wszystkiego dobrego 
na najbliższe dni, na Święta, wyjątkowe Święta Wielkanocne. Niech te Święta 
wniosą do naszej duszy, do naszych serc wiosenną radość i świeżość, dużo 
otuchy, pozytywu i pogody ducha. Dziękuję jeszcze raz wszystkim za otrzymane 
życzenia. Wszystkie dokumenty i pisma, o których mówiłem w swojej informacji 
znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Czy do złożonego sprawozdania 
chciałby ktoś z obecnych coś dodać, o coś zapytać? Nie widzę. Dziękuję bardzo 
za uwagę. W takim razie Panie Prezydencie przekazuję Panu głos. 
 

Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
 
 
Pan Prezydent Borowiak - Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 

przedkładam sprawozdanie z pracy Prezydenta Miasta Leszna w okresie od 22 
marca do 18 kwietnia br.  23 marca w leszczyńskim Ratuszu podpisałem 

wspólnie z  Wiceburmistrzem węgierskiego miasta Dunaújváros umowę 
partnerską. Oba miasta i mieszkańcy według naszych wspólnych deklaracji mają 
rozwijać  współpracę naukową, gospodarczą, kulturalną i sportową oraz prowadzić 
wymianę młodzieży i doświadczeń samorządowych. 2 kwietnia obchodziliśmy 
Światowy Dzień Świadomości Autyzmu. W tym dniu odbyła się konferencja 
tematyczna, a na znak solidarności z osobami z autyzmem Ratusz został 
oświetlony na niebiesko, wspólnie z mieszkańcami naszego miasta wypuściliśmy 
w niebo niebieskie balony. 6 kwietnia, o tym wspomniał już Pan Przewodniczący, 
grupa kilkoosobowa z Panem Przewodniczącym, Wiceprzewodniczącym Rady 
Miejskiej Leszna, Panem Dyrektorem Miejskiego Zakładu Komunikacji udaliśmy 
się do Fabryki Volvo we Wrocławiu, by zobaczyć proces już budowy hybrydowych 
autobusów. Widzieliśmy nasze autobusy już na taśmach produkcyjnych, 
spotkaliśmy się także bodajże z Wiceprezesem Spółki Volvo, rozmawialiśmy z 
osobami, które prowadzą ten kontrakt. Chciałbym zwrócić uwagę, że tempo 
produkcji tych autobusów jest bardzo szybkie i prawdopodobnie w  czerwcu 
zobaczymy te autobusy. Chciałbym także podkreślić, że przedstawiciele Volvo 
mówią, iż miasto Leszno będzie pierwszym miastem w Wielkopolsce gdzie te 
autobusy szwedzkiej firmy pojawią się na ulicach. Przypomnę Wysokiej Radzie, 
przypomnę mieszkańcom, że na te zadanie otrzymaliśmy dofinansowanie ze 
środków zewnętrznych, ze środków Unii Europejskiej. Było to dofinansowanie w 
wysokości 85 %. Nowe autobusy wraz z wyposażeniem będą kosztować 
14 740 000. 11 kwietnia na zaproszenie Komendanta Miejskiej Policji miałem 
przyjemność uczestniczyć w przekazaniu samochodu do służby drogowej. Pojazd 
został zakupiony poprzez współpracę jednostek samorządu terytorialnego z 
Komendą Policji w proporcji 50/50. Panie Komendancie jeszcze raz dziękuję za tą 
dobrą współpracę, ponieważ dzięki Pana zaangażowaniu nie tylko miasto Leszno 
przekazało określone środki, ale także do tego wspólnego projektu zaangażowało 
się Starostwo Powiatowe oraz pięć gmin Powiatu Leszczyńskiego. 12 kwietnia, o 
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tym też już wspomniał Pan Przewodniczący,  odbyły się uroczystości 79. Rocznicy 
Zbrodni Katyńskiej. W tym dniu także o tym warto powiedzieć na prośbę wstępną 
wcześniej Wojskowej Komendy Uzupełnień odbyła się uroczystość na 
leszczyńskim Rynku odbył się „Piknik militarny”, ale akcentowaliśmy bardzo ważne 
wydarzenie sprzed 100 lat. Otóż w kwietniu, 20 kwietnia przyjechał do Leszna w 
1919 roku gen. Józef Haller wraz z „błękitną armią”. O tym również też wspomniał 
Pan Przewodniczący. 12 kwietnia w moim imieniu uczestniczył Wiceprezydent 
Adam Mytych. Odbył się Koncert Jubileuszowy z okazji 40-lecia Państwowej 
Szkoły Muzycznej I i II Stopnia im. Romana Maciejewskiego. w Lesznie oraz 15-
lecie wspierającego ją Towarzystwa Przyjaciół Szkoły Muzycznej. 16 kwietnia 
podpisaliśmy z Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego umowę, bardzo 
ważną umowę na jedną z większych inwestycji, budowę nowej biblioteki. Koszt 
całego przedsięwzięcia to 25 mln zł, dofinansowanie ze środków Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego to kwota 20 mln zł. Chciałem 
poinformować Wysoką Radę, że trwają prace nad przygotowaniem specyfikacji 
istotnych warunków zamówienia publicznego być może za dwa, trzy tygodnie, 
mam nadzieję, że za dwa, trzy tygodnie zostanie ogłoszony przetarg na 
wykonawcę, który będzie realizował zadnie w cyklu dwuletnim.  I także, wspomniał 
o tym Pan Przewodniczący, że 16 kwietnia uczestniczyłem w Gali Rewitalizacji. 
Bardzo dziękuję moim współpracownikom z Wydziału Promocji za zorganizowanie 
tej Gali, ale chciałem też zwrócić uwagę, że projekt rewitalizacji „Nowe tory 
Centrum Leszna Po Kolei” realizujemy już kilka lat temu zastanawialiśmy się 
wspólnie, czy jesteśmy w stanie znaleźć liderów, osoby, które będą społecznie 
pracowały razem z nami w zakresie rewitalizacji i tak naprawdę na tej Gali, w 
której uczestniczyłem pojawili się wszyscy, którzy z nami współpracują i 
największym sukcesem na dzień dzisiejszy jest właśnie jest złożenie grupy ludzi, 
grupy przyjaciół, którzy działają w sferze biznesowej w organizacjach 
pozarządowych, są kupcami, działaczami, przedsiębiorcami. Skupiła się pewna 
grupa, która rzeczywiście spotyka się bardzo często rozmawiamy, dyskutujemy, 
szukamy różnych rozwiązań. Tak naprawdę Wysoka Rado przed nami, a 
właściwie jesteśmy w trakcie realizacji gminnego programu rewitalizacji, który 
został przyjęty w 2017 roku. Obejmuje szereg działań w zakresie rewitalizacji 
strukturalnej i społecznej do roku 2027. Wysoka Rado jeżeli są pytania dotyczące 
przetargów organizowanych przez jednostki Urzędu Miasta, czy też informacje o 
aktualnej sytuacji na rynku pracy jestem do Państwa dyspozycji. Na koniec 
chciałem tylko powiedzieć ponieważ taką deklarację złożyłem w trakcie spotkania 
z Szefami Klubów na prośbę Pana Marka Weina informuję publicznie, że na 
pewno nie będzie wycinki drzew przy ul. 17 Stycznia i przy ul. Mickiewicza. Jeżeli 
chodzi o ul. 17 Stycznia chciałem Panu Radnemu przypomnieć, że była pokazana 
wstępna koncepcja, nie weszliśmy w fazę projektową, nie ma pozwolenia na 
budowę, tj. przed nami, a przy ul. Mickiewicza, gdzie jest planowana rewitalizacja 
parku wraz z budową pomnika też nie będzie wycinki drzew. Dziękuję bardzo. 
Jeżeli są pytania jestem do Państwa dyspozycji. Dziękuję.  
 

Pkt. 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panie Prezydencie. Są zgłoszenia? 
Nie widzę. W takim razie przystępujemy do realizacji tej części, która poświęcona 
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jest debacie nad projektami uchwał. Pierwszą jest uchwała dotycząca zmiany 
uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019. Jest ona przedstawiona na  
DRUKU Nr 102 - jest na piśmie i stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. Proszę Panią Alicję Wojciechowską, Panią Naczelnik Wydziału 
Budżetu, o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 102. 
 
Pani Naczelnik Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo 
zmiany polegają na zmniejszeniu po stronie dochodów o kwotę 5 824 363, 26 zł. 
Natomiast po stronie wydatków zmniejszamy o kwotę 5 749 915, 61 zł. 
Wprowadzamy do budżetu po stronie przychodów kwotę 1 674 447, 65 zł. Jest to 
kwota, którą proponujemy państwo z wolnych środków, z tego 1 600 000 pożyczka 
jest zwrot dla Leszczyńskiego Centrum Biznesu. Jest to kwota, która zostanie 
zwrócona w przyszłym roku i kwota 74 747, 65 zł jest to różnica wykonanych 
dochodów i wydatków roku 2018, która wynika ze sprzedaży zezwoleń na 
sprzedaż alkoholu. Te środki mogą być tylko przeznaczone na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi i narkomanii, dlatego w tym roku musimy tą kwotę włączyć. 
Dodatkowo proponujemy Państwu zmniejszenie dochodów i wydatków na dwóch 
zadaniach inwestycyjnych finansowanych środkami Unii Europejskiej. Jest to 
budowa Leszczyńskiego Centrum Usług Senioralnych. Po stronie dochodów 1 mln 
zmniejszamy, natomiast po stronie wydatków 2 957 763, 23 zł i tą kwotę 
przesuwamy na 2020. I podobna sytuacja jest na zadaniu dotyczącym 
modernizacji budynku przy pl. Metziga na potrzeby Miejskiej Biblioteki Publicznej. 
Tutaj kwota po stronie dochodów zmniejszamy o 4,5 mln. natomiast w wydatkach 
5 510 000 zł. Zwiększamy natomiast dochody o kwotę 1 mnl zł i przeznaczamy ją 
na przebudowę ul. Fabrycznej. Są to środki, które mamy już na piśmie 
zagwarantowane z Leszczyńskiej Fabryki Pomp na to zadanie. Zmniejszamy 
również o kwotę 1 633 773 zł na zadaniu przebudowy ul. Lipowej i w tym 
momencie zabezpieczamy środki własne na to zadanie. Zwiększamy również po 
stronie dochodów kwotę 98 509,87 zł, tj. w związku z podpisanym porozumieniem 
z Powiatem Leszczyńskim na wykupy nieruchomości, dotyczy jeszcze budowy 
Węzła Święciechowa. Tutaj też nasze środki zabezpieczamy w wysokości 123 750 
zł. O kwotę 0,5 mln zwiększamy wykupy nieruchomości o kwotę 100 tys. na 
remonty w budynkach Urzędu Miasta w tym m.in. remont dachu Ratusza, 
malowanie pomieszczeń biurowych na Jana Pawła. W prowadzamy zmiany w 
zakresie inwestycji drogowych tutaj zwiększamy o kwotę 200 tys. środki na 
utwardzenie drogi łączącej ul. Dożynkową z ul. Henrykowską, a także zwiększamy 
też o 200 tys. na budowę miejsc postojowych przy ul. Jagiellońskiej. Zwiększamy 
środki na zadaniu „Zielone Leszno” 66 350 zł. Są to jeszcze środki potrzebne na 
dodatkowe prace związane z ul. Słowackiego, a także na dokumentację związaną 
z parkiem przy ul. Unii Europejskiej. 180 tys. przeznaczamy na modernizację 
oświetlenia ulicznego. Dwa nowe zadania w oświacie 40 tys. na wykonanie toalet 
w budynku starej Szkoły Podstawowej nr 4 przy ul. Czarnoleskiej i 40 tys. na 
dokumentację dotyczącą modernizacji dziedzińca w III Liceum 
Ogólnokształcącym. 65 tys. przeznaczamy dla organizacji pożytku publicznego z 
tego 45 w zakresie współpracy z zagranicą i 20 na ochronę zdrowia. Pozostałe 
zmiany mają charakter porządkujący budżet m. in. wyodrębnienie środków na 
powołanie funkcji Koronera w mieście 12 tys., dofinansowanie turnusów 
rehabilitacyjnych dla mieszkańców 30 tys., czy zakup dysku sieciowego dla 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w wysokości 8 100. Dziękuję.  
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Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Pani Naczelnik. Wysoka Rado 
informuję, że, projekt uchwały na DRUKU Nr 102 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko następujących komisji: Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany 
przez 8 radnych obecnych na komisji,  8 – za), Komisji Budżetowo-Finansowej 
(projekt zaopiniowany przez 6 radnych obecnych na komisji, 6 – za ), Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany przez 7 radnych obecnych 
na komisji, 7 – za), Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany przez  6 
radnych), Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt zaopiniowany przez 7 radnych 
obecnych na komisji, 7 – za). Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem 
uchwały na DRUKU Nr 102. Proszę o zgłoszenia. Proszę bardzo. Zamykam listę i 
Pan radny Tomasz Mikołajczak. 
 
Pan Radny Mikołajczak - Szanowny Panie Prezydencie, szanowny Panie 
Przewodniczący i szanowni Radni. Ja tylko, ja myślę, cały nasz Klub nie ma, jakiś 
uwag co do tej uchwały, tylko chcielibyśmy jedną kwestię przy okazji poruszyć. To 
jest pierwsza jakby uchwała w tym roku, która porusza, która wyciąga już z 
wolnych środków, które są, będą zrobione tam za miesiąc, czy dwa. Dla nas te 
wolne środki są priorytetem, gdy mamy teraz taką sytuację, żeby jak największa 
ich część była przeznaczona na spłatę zadłużenia Miasta i jakby chcielibyśmy 
może na przyszłej Sesji, albo… no myślę, że na przyszłej Sesji, np. usłyszeć jaki 
jest plan, jaka kwota tych wolnych środków ma być przeznaczona na spłatę 
zadłużenia, np. 50% środków będzie przeznaczonych na spłatę zadłużenia, które 
nam będzie wygodniej głosować w między czasie będą się pojawiać jakieś 
uchwały dotyczące już tych wolnych środków. Tak? Że będziemy widzieli, że ten 
nasz priorytet też jest zaspokojony. Tak? To tylko tyle. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pan Prezydent Łukasz 
Borowiak.  
 
Pan Prezydent Borowiak - Tak. Dziękuję. To nie tylko priorytet Państwa, ale 
także i mój i moich Kolegów i Koleżanek  z Klubu. Na pewno zawsze tradycją jest , 
jeszcze musi się Pan trochę pouczyć, że te dyskusje spotkań z Szefami Klubów, 
będziemy dyskutować na ten temat, potem będą indywidualne rozmowy, potem 
będą  rozmowy także z poszczególnymi Klubami. Tak to się odbywa. A później 
ewentualnie będzie można podejmować określone decyzje. Tak, że przyjdzie 
czas, na pewno będzie Pan miał określoną wiedzę w tej materii. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W takim razie przystępujemy 
do   głosowania nad projektem uchwały na DRUKU 102. Proszę o głosowanie.  
Kto jest za? Proszę przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały Nr 102. 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 102 został przyjęty jednomyślnie 20 głosami za. 
Dziękuję.  
 

UCHWAŁA NR VIII/101/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 2 

 
Uchwała została podjęta: 
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20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do projektu uchwały na DRUKU 
103 dotyczy Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048.  
Proszę ponownie Panią Alicję Wojciechowską o przedstawienie projektu uchwały 
na DRUKU Nr 103 – jest na piśmie i jest załącznikiem nr 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Pani Naczelnik Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo 
Wieloletnia Prognoza jest konsekwencją zmian w budżecie. Zmniejszyły się 
dochody i wydatki, zwiększyły się przychody i rozchody i to ma odzwierciedlenie 
właśnie w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dodatkowo w wykazie 
przedsięwzięć dokonujemy zmian w limitach wydatków w zadaniach wieloletnich o 
których mówiłam przy omawianiu zmian w budżecie. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 103 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko komisji: Komisji Rewizyjnej - projekt zaopiniowany przez aklamację w 
obecności 8 radnych, Komisji Budżetowo-Finansowej - projekt zaopiniowany przez 
aklamację w obecności 6 radnych, Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej - 
projekt zaopiniowany przez aklamację w obecności 7 radnych, Komisji Spraw 
Społecznych – 
projekt zaopiniowany przez aklamację w obecności 6 radnych, Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu - projekt zaopiniowany przez aklamację w obecności 7 radnych. 

 
 
Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU Nr 
103. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania. 
Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały przedstawionej na DRUKU Nr 
103? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, 
że projekt uchwały na DRUKU Nr 103 dotyczący Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048 został jednomyślnie podjęty przez 
20 Radnych. 
 

UCHWAŁA NR VIII/102/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 3 

 
Uchwała została podjęta: 
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do kolejnego projektu uchwały. 
Dotyczy on działań, programu działań Rady Miejskiej Leszna na kadencję 2018-
2023. Ten projekt został przedstawiony na DRUKU Nr 104 wraz z autopoprawką. 
Proszę Pana Przewodniczącego tej Komisji doraźnej Pana Radnego Krystiana 
Maćkowiaka o rekomendację tego projektu uchwały – jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Pan Radny Maćkowiak - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka 
Rado wzorem ubiegłej kadencji Rada Miejska powołała Komisję doraźną w 
przedmiotowej sprawie na II Sesji w dniu 6 grudnia ubiegłego roku. W skład 
Komisji weszło 5 osób, reprezentujących trzy ugrupowania działające w Radzie. 
Zadaniem Komisji było przedstawienie efektów swej pracy do końca marca 2019 
roku co uczyniono w dniu 25 marca przedkładając urobek Komisji 
Przewodniczącemu Rady Miejskiej. W pracach Komisji uczestniczył także w 
jednym z posiedzeń Prezydent Miasta Leszna Pan Łukasz Borowiak. A przed 
ostatecznym zredagowaniem załącznika projekt ten został skonsultowany z 
Urzędem Miejskim.  W projekcie założono zasadniczo główne kierunki działalności 
Miasta w formie hasłowej syntetycznie ujętych zadań wyodrębnionych w 9 
działach: rozwój gospodarczy, infrastruktura komunalna, gospodarka komunalna i 
ochrona środowiska, edukacja i wychowanie, kultura i ochrona zabytków, pomoc 
społeczna, ochrona zdrowia, sport i rekreacja oraz bezpieczeństwo. Drobne 
rozterki Komisji dotyczyły kwestii edycyjnej, struktury załącznika, by z jednej strony 
nie rozpisywać zbyt szczegółowo poszczególnych zadań, a także nie powtarzać 
się w sytuacji zadań interdyscyplinarnych w tak przyjętej koncepcji zapisu np. w 
sprawach sportu szkolnego i ogólnodostępnego oraz rekreacji przedszkolnej i 
ogólnodostępnej Na przykładzie boisk, placów zabaw itp. Jak w większości wiemy 
w ubiegłej kadencji podobny plan został w 100% zrealizowany i my też mamy taką 
świadomość, że program ten ma charakter pewnej perspektywy, w której zarówno 
zawarto zadania ujęte w wieloletnim planie finansowym, planie rocznym oraz 
pewne hasła i zadania komitetów wyborczych oraz pewne sytuacje zadań 
wieloletnich. Program ten nie jest hermetycznie zamkniętym zbiorem zadań do 
realizacji, nie można wykluczyć, że gdy w dynamicznym życiu społeczno- 
gospodarczym pojawią się doraźnie bardziej pilne i bardziej aktualne tematy, które 
nie zostały przewidziane do zrealizowania w tym załączniku. A więc z góry 
zakładamy to za rzecz naturalną, bo my już dziś odnieść się musimy do przyszłych 
warunków i środków, a także sytuacji, w których znajdzie się Miasto Leszno za 
parę lat. Dobry plan powinien nam służyć lepiej nawet gdyby trzeba go 
zweryfikować niż nie posiadanie żadnego planu. W tym miejscu chciałbym 
podziękować wszystkim członkom Komisji doraźnej za pracę w przygotowaniu 
projektu uchwały. Jednocześnie pragnę poinformować, że projekt ten był 
opiniowany na wielu komisjach stałych Rady w bieżącym tygodniu i w związku z 
tym zgłoszono cztery wnioski, z których trzy zostały pozytywnie zaopiniowane 
przez właściwe komisje. Aby usprawnić procedowanie nad tym projektem pragnę 
te trzy przegłosowane przez komisje wnioski zgłosić jako autopoprawki Komisji i 
za zgodą Wysokiej Rady przegłosować je w jednym bloku. A dotyczą to trzech 
spraw: 1. W dziale VIII „Sport i rekreacja” dodać zdanie „budowa boisk 
sportowych” oraz w tym samym dziale zmienić zdanie: „zagospodarowanie terenu 
Żwirowni na cele rekreacyjne, w tym budowa kontenerów kultury”, aby te zdanie 
brzmiało w następujący sposób: „zagospodarowanie terenu Żwirowni na cele 



11 
 

 

rekreacyjne”, natomiast budowę kontenerów kultury przenieść do działu V bez 
podania lokalizacji w dziale „Kultura i ochrona zabytków”, oraz dodać trzecie 
zadanie, które zostało zaopiniowane pozytywnie przez komisje, w punkcie 2 
„Infrastruktura komunalna”, po myślniku zdanie: „przebudowa drogi nr 12 w 
granicach miasta Leszna” dodać  myślnik i tekst: „przebudowa części ul. 
Szybowników nie stanowiącej drogi krajowej nr 12”. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Czy 
te kwestie autopoprawek wzbudza jakieś chęci dyskusji? Nie widzę. W takim 
razie… proszę bardzo w takim razie dwoje Radnych zgłosiło się do dyskusji. 
Oddaję głos Panu Radnemu Jackowi Mateckiemu.  
 
Pan Radny Matecki - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado 
mój głos nie dotyczy autopoprawek, bo wiem, że teraz będziemy głosili głosowanie 
autopoprawki najpierw? Tak?  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Tak. 
 
Pan Radny Matecki - No to później poproszę jeszcze raz o głos. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dobrze. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem autopoprawek przedstawionych przez… (…) ja myślałem, że też w 
takiej samej konwencji jak Pan Radny. Nie. W takim razie proszę bardzo Pan 
Radny Przemysław Górzny. 
 
Pan Radny Górzny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado wniosek, który nie 
został zaakceptowany na Komisji Infrastruktury o był mój wniosek dlatego 
chciałbym go jeszcze raz ponownie złożyć. Wniosek brzmi: proszę o dodanie do 
punktu 2 „Infrastruktura komunalna” zadania polegającego na dokończeniu 
przebudowy ul. Wilkowickiej, czyli od drugiego ronda biegnącego w kierunku drogi 
S5 do Wilkowic, czyli do granicy z Gminą Lipno wraz z budową ścieżki pieszo-
rowerowej oraz budową oświetlenia. Miasto Leszno zrealizowało, bądź realizuje, 
przebudowy dróg wlotowych miasta, m.in. będzie przebudowana droga 
wilkowicka… droga osiecka, ul. Osiecka i jednym z ostatnich kawałków 
niezrealizowanych  jest około 400 m odcinek ul. Wilkowickiej. W obecnej chwili 
posiadamy taką wyrwę w ciągu pieszo-rowerowym, który się kończy przy drugim 
rondzie i biegnie aż do samych Wilkowic. Chcąc dbać o  poprawę bezpieczeństwa 
wszystkich mieszkańców należy w możliwym jak najszybszym czasie dokończyć 
modernizację ul. Wilkowickiej. Dlatego jeszcze raz składam ponowny wniosek o 
wpisaniu do punktu 2 „Infrastruktura komunalna” zadania polegającego na 
dokończeniu przebudowy ul. Wilkowickiej. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Czy Pan Przewodniczący 
Komisji chciałby w tej kwestii? Proszę Pan Prezydent. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado no nie 
możemy… tzn. za chwileczkę każdy z Radnych będzie mówił, że chciałby mieć 
przebudowaną ul. X i ul. Y. no odnośnie tego odcinka, o którym Pan wspomniał 
chyba każdy rozsądny obywatel i urzędnik wie, że po zakończeniu budowy 
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wiaduktu będziemy przystępować do połączenia z Wilkowicami i mamy na to 
dokumentację. Jeżeli będziemy zgłaszać takie oto wnioski, taki wniosek może Pan 
złożyć w ramach np. prac nad budżetem na rok 2020. Zachęcam Pana, ale no 
najpierw skończmy budowę wiaduktu, nie wiadomo kiedy ona zostanie 
zakończona, termin oczywiście jest podany przez inwestora jakim jest PKP 
Polskie Linie Kolejowe SA. I oczywiście gdybyśmy nie myśleli o tym to byśmy nie 
przygotowywali dokumentacji. Dokumentacja jest, są potrzebne środki, ale jeżeli 
dojdziemy do takiej sytuacji, że będziemy zgłaszać po kolei, że każdy z Radnych 
chciałby, aby została utwardzona ulica no to rozszerzymy ten program do książki, 
która będzie miała około 100 stron. No chyba nie o to chodzi. Rozumiem, że Pan 
walczy o coś co jest bardzo ważne dla mieszkańców Leszna i Wilkowic natomiast 
ja mogę powiedzieć, że jest to jeden z priorytetów Miasta i o tym myślimy. 
Wystarczy się tylko zapytać.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Na zasadzie ad vocem? Tak?  
 
Pan Radny Górzny - Tak, tak. Panie Prezydencie mówiłem tylko o jednym 
wniosku, tak pozostali Radni nie składają jakiś zastrzeżeń do tego. To jest jeden 
wniosek, który nie został zaakceptowany na Komisji dlatego mimo wszystko 
ponownie złoże, żeby został dopisany. Pomimo to, że w programie planu Rady na 
lata 2019-2023 są takie zadania: „Przebudowa ul. Osieckiej”, „Modernizacja drogi 
krajowej nr 12”. Myślę, że to Wysokiej Radzie nie zaszkodzi jeśli ten punkt będzie 
również dopisany w planach. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Rozumiem, że Pan Radny 
podtrzymuje wniosek o to, żeby do programu prac Rady na obecną kadencję 
wpisać inwestycję modernizację tej części ul. Wilkowickiej, która jest, powiedzmy 
do ul. Granicznej. Najpierw przegłosujemy pierwsze zgłoszone wnioski przez Pana 
Przewodniczącego Pana Krystiana Maćkowiaka. Pamiętamy je, czy wymagają 
powtórzenia? Pamiętamy. Dziękuję bardzo. W takim razie proszę o … Kto z 
Państwa Radnych jest za wnioskami w formie autopoprawek zgłoszonymi przez 
Pana Przewodniczącego Komisji doraźnej Krystiana Maćkowiaka? Kto jest za? 
Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że wnioski w formie autopoprawek 
przedstawione przez Pana Krystiana Maćkowiaka Przewodniczącego doraźnej 
Komisji zostały podjęte jednomyślnie przez 20 Radnych. W takim razie 
przystępujemy do wniosku zgłoszonego przez Pana Radnego Pana Górznego. 
Nie trzeba powtarzać tego wniosku? Nie trzeba. Tak? W  takim razie kto z 
Państwa Radnych jest za tym, aby przyjąć ten wniosek do programu pracy Rady 
na obecną kadencję? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję 
Wysoką Radę, że wniosek Pana Radnego został przyjęty 8 głosami „za”, przy 
7głosach wstrzymujących i 5 głosach sprzeciwu. Dziękuję bardzo. Przystępujemy 
do przegłosowania projektu uchwały z autopoprawkami przyjętymi przed chwilą 
przez Wysoką Radę. Jednocześnie chciałbym poinformować, że ten projekt 
uchwały bez autopoprawek został przyjęty 8 głosami przez Komisję Rewizyjną - 
projekt zaopiniowany przez 8 radnych obecnych na komisji, 8 – za, Komisję 
Budżetowo-Finansową - projekt zaopiniowany przez 5 radnych obecnych na 
komisji, 5 – za, Komisję Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej -projekt zaopiniowany 
przez 7 radnych obecnych na komisji, 5 – za, 2 – wstrzymało się, Komisję Spraw 
Społecznych - projekt zaopiniowany przez 6 radnych obecnych na komisji, 6 – za, 
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Komisję Edukacji, Kultury i Sportu - projekt zaopiniowany przez 7 radnych 
obecnych na komisji, 7 – za. W takim razie przystępujemy do głosowania. 
Przepraszam jeszcze Pan Jacek Matecki. 
 
Pan Radny Matecki - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado mam pytanie 
dotyczące punktu VIII „Sport i rekreacja”. Tam jest taki zapis w podpunkcie 6, który 
mówi „Utrzymanie promocji poprzez sport” i ten zapis w żaden sposób nie budzi 
wątpliwości, bo to jest oczywiste. Moje pytanie dotyczy tego dopełnienia, które 
występuje dalej, które brzmi: „w tym wspieranie klubów sportowych o najwyższym 
poziomie sportowym”. I moje pytanie, chyba do Przewodniczącego Komisji tutaj, 
jest takie. Czy ten zapis ma charakter tylko intencyjny? Czy jednak ograniczający? 
Jeżeli ograniczający to kto będzie decydował i wg jakich kryteriów czy dany klub 
reprezentuje najwyższy poziom sportowy? I takie pytanie dodatkowe.  Czy np. 9 
miejsce, czy 2 miejsce w pierwszej lidze, czy na drugim poziomie rozgrywkowym 
to jeszcze jest nadal najwyższy poziom sportowy? Prosiłbym o wyjaśnienie tej 
kwestii. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Krystian 
Maćkowiak. 
 
Pan Radny Maćkowiak - Szanowny Panie Radny, szanowni Państwo jak już 
stwierdziłem ten plan jest perspektywiczny. Są to pewne syntetyczne hasła, które 
z racji jakby definicji tego planu nie zawierają żadnych szczegółów. To wszystko 
jest dopiero przed nami do rozwinięcia, do sformułowania i bardzo duże pole do 
popisu jest również dla organu wykonawczego, tak, że nie chciałbym tutaj 
rozstrzygać o tak szczegółowo zapytaną kwestię miejsca, 9… Przepraszam, które 
tam było jeszcze? (…) No właśnie nieważne i dlatego już nie pamiętam. Dziękuję 
bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Rozumiem, że temat, czy 
problem jest też otwarty ponieważ pamiętam deklaracje, które padały na początku 
kadencji, że kwestie związane ze sportem przez duże S, ale nie tylko, też 
wymagają jakby dopracowania. Takie sugestie padały ze strony zarówno 
samorządu jak i reprezentantów klubów sportowych również. Tak, że to jest 
zadanie przed nami. W takim razie przystępujemy do głosowania nad projektem 
uchwały na DRUKU NR 104. Kto z Państwa Radnych jest za tym projektem 
uchwały ? kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję… byłoby fajnie 
gdybyśmy byli wszyscy „za”. Poczekamy. Może w takim razie… może jeszcze raz 
wywołam głosowanie nad projektem uchwały na DRUKU 104. Jest? Jest 
skuteczne? Dobrze. W takim razie informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na 
DRUKU 104 z autopoprawkami został przyjęty 18 głosami za, przy 2 głosach 
wstrzymujących się. 
 
 

UCHWAŁA NR VIII/103/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 4 

 
Uchwała została podjęta: 
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18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
2 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do debaty nad projektem 
uchwały na DRUKU Nr 105. Ten projekt zmienia  uchwałę Nr XLV/635/2018 Rady 
Miejskiej Leszna z dnia 22 marca 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie umowy dzierżawy gruntu na okres powyżej 3 lat – DRUK Nr 105 – jest 
na piśmie i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Proszę Pana 
Dyrektora Sławomira Kryjoma, Szefa Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Lesznie o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 105. 
 
Pan Dyrektor Kryjom - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowni 
Państwo na mocy uchwały Rady Miejskiej Leszna Nr XLV/635/2018 z dnia 22 
marca 2018 roku. W dniu 11 stycznia 2019 roku Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji podpisał umowę z Firmą Handlową „Sporting” z Leszna, dotyczącą 
dzierżawy kortów tenisowych przy ul. Grota-Roweckiego 20 na okres 30 lat. 
Natomiast w dniu 28 stycznia 2009 roku Firma „Korty Leszno” s.c. Jacek 
Maciejewski Kamil Maciejewski Andrzej Gołdyn również z siedzibą w Lesznie 
poinformowały MOSiR w Lesznie o połączeniu dwóch podmiotów gospodarczych, 
czyli „Korty Leszno” s.c. oraz „Klub Tenisowy Sporting” z siedzibą w Lesznie. W 
związku z powyższym „Korty Leszno” s. c. rozszerzyła swój skład właścicielski o 
jednego wspólnika, biorąc powyższe pod uwagę zasadne jest, żeby wprowadzić 
taką zmianę podmiotu z Firmy „Sporting” na „Klub Tenisowy Leszno”. Jest to 
związane z tym, że Firma, która do tej pory wynajmowała, i wynajmuje do tej pory, 
bo też mamy długoterminową umowę przy Stadionie Smoczyka. Po prostu tutaj 
leszczyńscy przedsiębiorcy połączyli siły w związku z powyższym, i plus 
oczywiście planowaną inwestycją przy Sali sportowej „Ćwicznia”, dla Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji to jest o tyle taka zmiana, że będziemy teraz 
współpracować z jednym podmiotem w zakresie kortów tenisowych, a nie z 
dwoma w związku z czym wydaje mi się, że podjęcie tej uchwały jest zasadne. 
Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Panu Dyrektorowi. Informuję 
Wysoką Radę, że  projekt uchwały na DRUKU Nr 105 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - projekt zaopiniowany przez 7 
radnych obecnych na komisji, 7 – za. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad 
projektem uchwały na DRUKU Nr 105. Nie widzę w takim razie przystępujemy do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 
uchwały na DRUKU 105 zmieniającą uchwałę Nr XLV/635/2018 Rady Miejskiej 
Leszna  
z dnia 22 marca 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
dzierżawy gruntu na okres powyżej 3 lat ? proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie 
przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Kto jest za? Informuję Wysoką 
Radę, że projekt  na DRUKU Nr 105 został podjęty jednomyślnie przez 20 
Radnych. 
 
 

UCHWAŁA NR VIII/104/2019 
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JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 5 
 

Uchwała została podjęta: 
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 

 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy zatem do debaty nad projektem 
uchwały na DRUKU 106 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.. Dotyczy on wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
ceny sprzedaży nieruchomości stanowiących lokale mieszkalne. Proszę Panią 
Jolantę Jankowiak, Panią Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami o 
przedstawienie projektu uchwały.  
 
Pani Naczelnik Janowiak - Projekt dotyczy wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty o d13 lokali zbywanych na rzecz najemców. Bonifikaty zostały ustalone 
zgodnie z kryteriami w zakresie zasad gospodarowania stanowiącymi własność 
Miasta Leszna, które zostały właśnie w tej uchwale zawarte i wysokość bonifikat 
kształtuje się od 60, 95, jest to najniższa bonifikata do 85%. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Otwieram listę zgłoszeń do 
dyskusji. (…) tak, przepraszam bardzo. Dziękuję za uwagę. Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 106 został, ma pozytywną opinię Komisji 
Spraw Społecznych - projekt zaopiniowany przez 6 radnych obecnych na komisji, 
6 – za. W takim razie przystępujemy do dyskusji nad projektem uchwały na 
DRUKU Nr 106. Otwieram listę zgłoszeń. Nie widzę. W takim razie przystępujemy 
do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 106. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że projekt 
uchwały na DRUKU 106 uzyskał pozytywną opinię 20 Radnych. 
 
 

UCHWAŁA NR VIII/105/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 6 

 
Uchwała została podjęta: 
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Przystępujemy do debaty nad 
kolejnym projektem  uchwały już na DRUKU 107. Uchwała dotyczy podjęcia  
współpracy między miastami Dunaújváros (Węgry) i Leszno (Polska)  
– DRUK Nr  107 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu.  Proszę Panią Beatę Nawrocką, Panią Naczelnik Wydziału Promocji i 
Rozwoju o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 107. 
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Pani Naczelnik Nawrocka - Szanowni Państwo miasto Dunaújváros to miasto 
liczące około 50 tys. mieszkańców. Położone jest około 70 km na południe od 
Budapesztu. Pierwsze kontakty zostały zainicjowane przez Państwową Wyższą 
Szkołę Zawodową w Lesznie, która to Szkoła nawiązała współpracę z tamtejszym 
Uniwersytetem.  Od tamtej pory były nawiązywane różne kontakty w różnych 
sferach i nawiązane relacje ja myślę, że pokazują duży potencjał, aby realizować 
wspólne projekty zarówno w sferze naukowej, ale też gospodarczej, kulturowej, 
kulturalnej i sportowej. Dlatego ten projekt uchwały  o to, abyście Państwo wyrazili 
wolę nawiązania współpracy między miastem Lesznem, a miastem Dunaújváros. 
Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 107 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej - projekt zaopiniowany przez 
7 radnych obecnych na komisji, 7 – za. Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji 
nad projektem uchwały na DRUKU Nr 107. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W 
takim razie przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 
107. Kto z Państwa jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 107 został 
podjęty jednomyślnie przez 20 Radnych.  
 

UCHWAŁA NR VIII/106/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 7 

 
Uchwała została podjęta: 
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do debaty nad projektem 
uchwały na DRUKU Nr 108. Dotyczy on rozstrzygnięcia petycji dotyczącej 
przywrócenia trasy linii autobusowej Miejskiego Zakładu Komunikacji  nr 10, 
projekt na  DRUK Nr 108 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu. Proszę Panią Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji o przedstawienie  projektu uchwały na DRUKU NR 108. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowni 
Państwo Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zajmowała się petycją, która wpłynęła 
na ręce Przewodniczącego Rady Miasta. Petycja dotyczyła wnioskodawczyni… 
wnioskodawczyni złożyła petycję dotyczącą przywrócenia dawnej trasy linii 
autobusowej nr 10. Jak wiecie Państwo od września ubiegłego roku linia nr 10 
kursuje w sposób skrócony, atrakcyjny bardziej dla mieszkańców. Nie mniej 
jednak mieszkanka Leszna złożyła taką petycję. Komisja bardzo wnikliwie 
przeanalizowała ten wniosek. Pan Dyrektor Miejskiego Zakładu Komunikacji 
intensywnie współpracował z wnioskodawczynią. Skutkiem tego Komisja 
postanowiła skargę uznać za bezzasadną, ponieważ… petycję, przepraszam. 
Petycję uznaliśmy za bezzasadną ponieważ są inne, są alternatywne połączenia 
dla tego odcinka, który został wycofany z linii nr 10 i w żaden sposób nie koliduje 
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to z interesami wnioskodawczyni. Tak, że proszę Wysoką Radę o przyjęcie tego 
projektu uchwały, który uznaje petycję w sprawie przywrócenia linii autobusowej nr 
10 w dawnym kształcie za bezzasadną. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
ten projekt uchwały na DRUKU Nr 108 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - projekt zaopiniowany przez 6 
radnych: 3 – za, 0 – przeciw, 3 – wstrzymało się. Otwieram listę zgłoszeń do 
dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU Nr 108. Proszę o zgłoszenia. Nie ma 
zgłoszeń w takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest 
za projektem uchwały na DRUKU Nr 108? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. Informuję, że projekt uchwały na DRUKU Nr 108 uzyskał akceptację 11 
Radnych, 2 było przeciw, 7 się Radnych wstrzymało. 
 

UCHWAŁA NR VIII/107/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 8 

 
Uchwała została podjęta: 
 
11 głosami za, 
2 głosami przeciw, 
7 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Przystępujemy do debaty nad 
projektem uchwały na DRUKU Nr 109 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 9 
do niniejszego protokołu. Dotyczy on przekazania wg właściwości wniosku 
dotyczącego rozpoczęcia sezonu pływalni odkrytej w Lesznie przy ulicy 
Strzeleckiej 9 począwszy od następnego dnia po zakończeniu roku szkolnego.  
Projekt uchwały na DRUKU Nr 109 proszę ponownie Panią Hannę Kotomską 
Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie projektu 
uchwały.  
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka 
Rado, szanowni Państwo wpłynął wniosek do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 
sprawie wcześniejszego uruchomienia pływalni odkrytej w Lesznie przy ul. 
Strzeleckiej. Po rozpatrzeniu wniosku, wszelkich za i przeciw Komisja postanowiła 
przekazać tenże wniosek Prezydentowi Miasta Leszna wg właściwości do 
załatwienia. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. 
Informuję, że projekt uchwały na DRUKU Nr 109 posiada pozytywną opinię 
stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - projekt zaopiniowany przez 5 
radnych obecnych na komisji, 5 osób za. Otwieram zatem listę zgłoszeń do 
dyskusji.  Nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania nad projektem 
uchwały przedstawionej na DRUKU 109. Kto z Państwa Radnych jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na 
DRUKU Nr 109 został podjęty 19 głosami za, przy 0 głosów sprzeciwu, 1 głosie 
wstrzymującym. 
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UCHWAŁA NR VIII/108/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 9 

 
Uchwała została podjęta: 
 
19 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Przystępujemy do debaty nad projektem 
uchwały na DRUKU Nr 110 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu. Dotyczy on przekazania wg właściwości wniosku 
dotyczącego wprowadzenia zabezpieczeń zwalniających ruch rowerzystów w 
Parku Jonstona  ponownie proszę Panią Hannę Kotomską Przewodniczącą 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU 
Nr 110. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo wniosek, 
który pierwotnie brzmiał, wnosił o zmianę organizacji ruchu rowerowego w Parku 
Jonstona. W trakcie posiedzenia Komisji został zmieniony na wniosek o 
wprowadzenie zabezpieczeń zwalniających ruch rowerzystów w Parku Jonstona. 
Wpłynął pierwotnie do Biura Rady w dniu 13 marca, Komisja zajęła się tym 
wnioskiem na posiedzeniu w dniu 27 marca. Ożywiona dyskusja, zaproszeni 
goście, wyjaśnialiśmy  wszystkie za i przeciw. Okazało się, że to jednak wbrew 
pozorom nie jest takie proste, natomiast Radni na Komisji, Radni członkowie 
Komisji zgodnie uznali, że jakiś element zabezpieczający i zwalniający ruch 
rowerzystów mógłby tam spełnić jakąś rolę, być może oczywiście tam w pewnym 
momencie bywa niebezpiecznie, chociaż jak wiemy na razie jeszcze do żadnego 
wypadku nie doszło. W każdym razie ponieważ organem właściwym do realizacji 
takiego wniosku jest Prezydent Miasta Leszna Radni członkowie Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji postanowili przekazać ten wniosek do realizacji Panu 
Prezydentowi Miasta. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Pani Przewodniczącej. Informuję 
Wysoką Radę, że wniosek posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji - wniosek zaopiniowany przez 6 radnych obecnych na Komisji, 
jednogłośnie za. 
 
W takim razie otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na 
DRUKU Nr 110. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę w takim razie przystępujemy do 
głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 110. Kto z Państwa Radnych 
jest za projektem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt na DRUKU Nr 110 uzyskał aprobatę 19 
Radnych, przy 0 głosów sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się. 
 
 

UCHWAŁA NR VIII/109/2019 
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JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 10 
 

Uchwała została podjęta: 
 
19 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - I przechodzimy do debaty nad kolejnym 
projektem uchwały przedstawionej na DRUKU Nr 111, a dotyczy  przekazania wg 
właściwości wniosku dotyczącego przywrócenia retransmisji obrad Sesji Rady 
Miejskiej w sieciach Inea i UPC, projekt uchwały na   DRUKU Nr  111 – jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. Ponownie proszę 
Panią Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Panią Hannę Kotomską 
o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 111. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado wniosek, który 
wpłynął do Rady Miejskiej w sprawie przywrócenia retransmisji obrad Rady 
Miejskiej w sieciach INEA i UPC Radni tejże Komisji postanowili przekazać 
Prezydentowi Miasta do załatwienia gdyż załatwienie tego wniosku w żaden 
sposób nie leży w kompetencjach Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
wniosek posiada pozytywną, a zarazem również uchwałę stanowisko Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji na 6 Radnych obecnych na Komisji wszyscy głosowali  
za projektem uchwały. Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem 
uchwały na DRUKU Nr 111. Zamykam listę zgłoszeń. Proszę bardzo Pani Radna 
Hanna Kotomska (…) proszę bardzo w kolejności zgłoszeń Pan Przewodniczący 
Komisji, Kultury i Sportu Pan Sławomir Mocek. 
 
Pan Radny Mocek - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo ja taką kwestię 
formalną, bo jeżeli głosujemy nad czymś, oczywiście będziemy zobligowani nad tą 
sytuacją, która powstanie, a kto poniesie koszty za transmisję tego przedstawienia 
Sesji w ramach UPC, bo jak wiemy, transmisja  Sesji Rady jest transmitowana on-
line i każdy może ją zobaczyć. Oczywiście rozumiem, że wiąże się to z kosztami. 
Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo . następne zgłoszenie do 
dyskusji Pani Radna Stefania Ratajczak.  
 
Pani Radna Ratajczak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado ja występuję tutaj 
w imieniu znacznej liczby mieszkańców, ludzi starszych, którzy bardzo często 
kontaktują się ze mną. Jeszcze dwa dni temu się pytali co z retransmisją Sesji 
Rady Miasta w Telewizji Leszczyńskiej.  Uzasadniam to tym co mówią mi 
mieszkańcy Leszna nie są w stanie skupić się i oglądać na małym ekranie w 
komputerze. Dlatego bardzo proszę, aby przywrócić w imieniu mieszkańców 
Leszna te transmisje obrad Sesji Miasta w Telewizji Leszczyńskiej. Dziękuję 
bardzo. 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. W trybie ad vocem Pan Radny 
Krystian Maćkowiak. 
 
Pan Radny Maćkowiak - Mam pytanie Pani Radnej. Ile osób się do Pani zgłosiło 
w tej sprawie? 
 
Pani Radna Ratajczak - Jeśli chodzi o telefoniczne zgłoszenia. To było gdzieś ich 
około, strzelam, do 30. Powiem ile było głosów. Idę w mieście, czy jestem w 
mieście, ludzie mnie znają, podchodzą, ale jeszcze raz powtarzam , mówią tylko i 
wyłącznie to ludzie starsi, strzelam, powyżej 60 rok życia. Ja nie wiem. Ja 
słyszałam, że innych Radnych też pytali. Hanię Kotomską w Szpitalu pytali 
pacjenci więc ja się dziwię, że Was się nie pytają. Ja apeluję w imieniu tych ludzi o 
przywrócenie retransmisji telewizyjnej. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Wysoka Rado, przepraszam, 
w trybie ad vocem Pan Radny Jacek Matecki. 
 
Pan Radny Matecki - Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 
ja mam wrażenie, że zaistniał pewien mętlik dlatego, że my w tej chwili nie 
głosujemy nad tym czy retransmisja ma być zrobiona czy nie. My w tej chwili tylko 
głosujemy nad tym, żeby przekazać wniosek o przywrócenie retransmisji Panu 
Prezydentowi, który ten wniosek będzie rozpatrywał. I jak się on do tego, Pan 
Prezydent do tego wniosku ustosunkuje o tym rozstrzygnięciu dowiemy się 
później. Oczywiście ja też jestem za tym, aby te transmisje miały jak najszerszy 
zasięg, ale nie to jest przedmiotem tego głosowania o czym mówiła Pani Hanna 
Kotomska.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Haniu, przepraszam, widzę zgłoszenie (…) 
Pani Stefania Ratajczak. 
 
Pani Radna Ratajczak - Ja ad vocem do Pana Radnego. Ja doskonale wiem nad 
czym my głosujemy. Ja tylko chciałam  przypomnieć Panu Prezydentowi i 
wszystkim Radnym o co chodzi. Ja doskonale wiem nad czym ja głosuję. Ale 
jednak uczulam na to. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Jestem też zobowiązany, powinienem to 
uczynić… Nie ma już zgłoszeń do dyskusji. Jest! Pani Hanna Kotomska. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo ja jeszcze 
chciałam dodać, o czym też Państwo doskonale wiedzą, że został powołany 
zespół składający się z członków wszystkich Klubów Radnych i tenże zespół 
pracuje nad propozycją dla Pana Prezydenta na ewentualne zawarcie umów z 
mediami. W tym jest również propozycja dla Telewizji Leszno, w związku z tym 
musimy poczekać na rozstrzygnięcie prac tego zespołu i na decyzję Pana 
Prezydenta. To tyle w tym temacie. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej Komisji 
Wniosków powinienem w swoim sprawozdaniu też poinformować, że praca tego 
zespołu ds. mediów jest na ukończeniu i będziemy rekomendowali Panu 
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Prezydentowi ewentualne nawiązanie umowy, podpisanie umowy z mediami, w 
tym bądź może, że również z medium, o którym dzisiaj jest przedmiotem debaty 
Radnych. W takim razie przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały w 
sprawie przywrócenia retransmisji obrad Rady Miejskiej w sieciach INEA i UPC 
DRUK Nr 111. Kto jest za projektem uchwały przedstawionej na DRUKU Nr 111, 
jeszcze raz podkreślam, projektem uchwały na DRUKU Nr 111.  Kto jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję, że 19 Radnych głosowało za 
projektem uchwały, 1 Radny się wstrzymał, nie było głosów sprzeciwu. 
Przepraszam, dobrze widziałem? Brak głosu sprzeciwu, 1 Radny się wstrzymał. 
 
 

UCHWAŁA NR VIII/110/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 11 

 
Uchwała została podjęta: 
 
19 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do dyskusji nad projektem 
uchwały na DRUKU 112. Dotyczy on przekazania wg właściwości wniosku 
dotyczącego wdrożenia w Urzędzie Miasta Leszna aplikacji i numeru telefonu do 
zgłaszania usterek w infrastrukturze miejskiej  projekt uchwały na DRUKU Nr 112 
– jest na piśmie i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. Proszę 
ponownie Panią Radną Hannę Kotomską Przewodniczącą Skarg, Wniosków i 
Petycji o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Pani Radna Kotomska - Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
szanowni Państwo 14 marca do Biura Rady Miejskiej wpłynął wniosek, w którym 
wnioskodawca zwraca się do Komisji o wdrożenie w Urzędzie Miasta aplikacji i 
numeru telefonu do zgłaszania usterek w infrastrukturze miejskiej. Analogicznie, 
jak przy okazji poprzedniego wniosku członkowie tej Komisji uznali, że Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji nie posiada kompetencji w zakresie realizacji tego 
wniosku w związku z czym Komisja postanowiła przekazać zgodnie z 
właściwością ten wniosek do realizacji Panu Prezydentowi Miasta. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 112 posiada 
pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - 6 Radnych jednogłośnie za. 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Nie widzę. W takim razie przystępujemy do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały na DRUKU Nr 
112? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Pracujemy. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU 112 uzyskał akceptację 19 Radnych, przy 0 głosów 
sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się, 1 brak głosu. Dziękuję bardzo.  
 
 

UCHWAŁA NR VIII/111/2019 
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JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 12 
 

Uchwała została podjęta: 
 
19 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do rozpatrzenia projektu 
uchwały na DRUKU Nr 113 dotyczy on zwolnienia osób, które ukończyły 70 rok 
życia, z opłat za korzystanie z przejazdów komunikacją miejską oraz obowiązku 
posiadania Leszczyńskiej Karty Miejskiej . DRUK uchwały  Nr  113 – jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. I ponownie proszę 
Panią Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Panią Radną Hannę 
Kotomską o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Pani Radna Kotomska - Dziękuję Panie Przewodniczący w pierwszej kolejności 
chciałam zgłosić autopoprawkę do projektu uchwały. Proszę o dodanie wyrażenia 
oraz art. 242 § 1 ust. z dnia 14 czerwca z 1960 roku KPA (Dz.U. z 2018 poz. 
2096), w którym podano nr Dz.U. o samorządzie gminnym w miejscu gdzie 
podajemy podstawę prawną uchwalanej uchwały. To jest jedno, oraz zastąpieniu 
w uzasadnieniu do uchwały słowa regulaminie wyrażeniem taryfie opłat oraz cyfrę 
6 zastąpić cyfrą 5 w ostatnim zdaniu uzasadnienia. Autopoprawkę będziemy 
głosować rozumiem razem? (…) Dziękuję, dziękuję. Jest? 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – No nie. Jest zgłoszona autopoprawka. 
 
Pani Radna Kotomska – Dziękuję, dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję, dziękuję bardzo. 
 
Pani Radna Kotomska - Jeszcze, jeszcze Panie Przewodniczący jeszcze 
chciałam uzasadnić ten projekt uchwały. Również w dniu 14 marca, jak widzicie 
Państwo to był taki szczególny dzień, bo wpłynęło kilka tych wniosków do Biura 
Rady , wpłynął wniosek, w którym wnioskodawca zwraca się do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji o zwolnienie osób, które ukończyły 70 rok życia z opłat za 
korzystanie z przejazdów komunikacją miejską oraz obowiązku posiadania 
Leszczyńskiej Karty Miejskiej. Również szczegółowa oczywiście jak zwykle 
Komisja przyjrzała się temu wnioskowi. Rozpatrzyła, wysłuchała wnioskodawcę, 
rozpatrzyła wszystkie za i przeciw, skutkiem czego  w toku głosowania 6 członków 
Komisji (…) 5 członków Komisji poprało wniosek przy jednym głosie sprzeciwu. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 113 posiada 
pozytywną opinię – stanowisko  Komisji Skarg Wniosków i Petycji - za 5, przeciw 1 
radny i Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej - projekt negatywnie 
zaopiniowany: za 4 radnych, przeciw 0, 2 – wstrzymało się. Otwieram zatem listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Dziękuję bardzo w kolejności zgłoszeń. 
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Zamykam listę zgłoszeń. 4 Radnych się zgłosiło do dyskusji. Pan Radny Piotr 
Więckowiak. Proszę bardzo Panie Wiceprzewodniczący.  
 
Pan Radny Więckowiak - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo na 
posiedzeniu Komisji Infrastruktury omawialiśmy projekt uchwały na DRUKU Nr 
113 w wyniku dość długiej dyskusji projekt uchwały zyskał negatywną opinię, 
jednak  w świetle zasad i  przepisów, które zobowiązują Radę do rozstrzygnięcia 
petycji musimy przyjąć projekt uchwały. W związku z tym, że Komisja ocenia 
projekt negatywnie, a musimy przyjąć uchwałę, w związku z tym potrzebna jest 
zmiana treści tej uchwały, którą musimy przyjąć dzisiaj. Szanowni Państwo w 
związku z tym chciałbym złożyć wniosek formalny, aby  w §1 projektu uchwały 
dodać słowo nie „po wyrażeniu postanawia.  Zatem §1 otrzymuje brzmienie:   
Rada Miejska Leszna postanawia nie przychylić się do wniosku w sprawie 
zwolnienia osób, które ukończyły 70. rok życia z opłat za korzystanie z przejazdów 
komunikacją miejską oraz obowiązku posiadania Leszczyńskiej Karty Miejskiej . 
wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej Leszna. I w 
uzasadnieniu do projektu uchwały proszę dopisać zdanie następującym brzmieniu: 
Komisja Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na swym posiedzeniu w dniu 15 
kwietnia 2019 debatowała nad przedmiotową sprawą w wyniku czego 
przedmiotowy projekt uchwały  nie uzyskał akcpetacji Komisji. I proszę poddać 
wniosek pod głosowanie. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Następne 
zgłoszenia…później tak, bo może być jeszcze następne zgłoszenie do dyskusji 
Pani Radna Aleksandra Petrus-Schmidt.  
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowni Państwo ja byłam m.in. jedną z tych 
osób, które głosowały przeciwko pozytywnemu rozstrzygnięciu tej petycji z bardzo 
prostego powodu dla tego wniosku. Szanowni Państwo mieszkańcy mogą 
zgłaszać wnioski i petycje, dbając o własny interes, ale my jako Rada Miasta 
musimy patrzeć troszeczkę szerzej. Musimy patrzeć z jednej strony na szeroko 
rozumiany interes mieszkańców i każdego z nich. Ale musimy też patrzeć na ogół. 
W tej chwili mamy sytuację, w której decyzją jednej z poprzednich Rad Miasta 
przyznaliśmy de facto ludziom starszym, którzy ukończyli 70 rok życia nie prawo 
do bezpłatnych przejazdów lecz bezpłatny dożywotni bilet. Różnica jest 
zasadnicza i ta zasadnicza różnica i tą zasadniczą różnicę również uzasadnia 
częściowo w swoim wystąpieniu tutaj Pan Dyrektor z bardzo prostego powodu. 
Szanowni Państwo również decyzją Rady Miasta przyznano pewne uprawnienie i 
pewne narzędzia Zakładowi Komunikacji w postaci bardzo dobrego instrumentu 
do zarządzania jaki jest związany z Kartą Miejską. Wiemy, że prawidłowe 
zarządzanie w naszych czasach opiera się na informacji. Każdy chce żeby te 
autobusy jeździły w jak najbardziej do mieszkańców dostosowany sposób. Duża 
grupa osób korzystających z autobusów miejskich w Lesznie to są właśnie osoby 
starsze. Wiemy po wyjaśnieniach Pana Dyrektora, że jeżeli przychylimy się do 
tego wniosku to utrudnimy w znacznym stopniu, a być może nawet uniemożliwimy 
korzystanie z tych danych, z tych informacji, które daje ta karta. Na dzień 
dzisiejszy mamy sytuację taką, że już częściowo to narzędzie pozbawiliśmy części 
możliwości, bo decyzją jednej z poprzednich Rad odstąpiono od odbijania tej 
Karty. Na dzień dzisiejszy jest możliwe obliczenie ilości chociażby pasażerów 
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jeżeli inne tym podobne obliczenia tylko na podstawie ilości wydanych Kart. W 
związku z tym zwracam się do Pana Dyrektora z pytaniem, czy jeżeli my dzisiaj 
zrezygnujemy i rzeczywiście  przyznamy mieszkańcom Leszna po ukończeniu 70 
roku życia prawo do przejazdów bezpłatnych, bez konieczności posiadania tej 
Karty, to czy będzie w przyszłości w stanie nam odpowiedzieć ile przejazdów de 
facto wykonał, a to jest jedno z częstszych pytań jakie zadajemy. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Skończyła Pani wypowiedź? 
Dziękuję. Panie Dyrektorze proszę bardzo. 
 
Pan Dyrektor Domagała - Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Państwo 
Radni dzisiaj wiemy, że jest to ponad 5 tys. osób, które tą Kartę posiada. 62% tej 
populacji osób po 70 roku życia. Tych osób w Lesznie, które kończyły 70 lat jest 8 
tys. , z tego 5 800 jeździ już z Kartą Miejską i chcielibyśmy, żeby utrzymać ten 
status, tzn. mieć tą informację, mieć ten wgląd. Natomiast sama Karta Miejska 
wprowadzenie jej dla osób starszych to było właściwie odpowiedź na oczekiwania 
tych osób starszych.  Osoby starsze nie chciały jeździć za dowodami osobistymi, 
prosiły nas o to, żeby jednak było to ksero dowodu osobistego lub jakiś inny 
dokument, który mógłby okazać czy taki pasażer, który ukończył 70 lat w 
autobusie komunikacji miejskiej z prostego względu. Oni po prostu bali się, że te 
dowody mogą zagubić, mogą te dowody być w tym autobusie skradzione. Po 
prostu bali się mieć ze sobą dowód osobisty i ich prośba to właśnie było spełnienie 
tego oczekiwania przez nas i ta Karta Miejska w jakiś sposób zastąpiła już od 
2015 roku ten dowód osobisty. Oczywiście te osoby, które Kart nie mają w 
dalszym ciągu mogą autobusami jeździć za dowodem osobistym, ale muszą 
wykupić bilet ulgowy. Tak, że tu nikt nie jest pozbawiony po prostu możliwości 
korzystania, albo z dowodu osobistego i posiadać bilet ulgowy, albo z Karty 
Miejskiej i jechać bezpłatnie. Natomiast tak jak tutaj Pani Radna wspomniała ta 
Karta to jest zaawansowany technicznie sposób poboru opłat i umożliwia nam 
uzyskanie naprawdę wielu informacji na temat potoków pasażerskich, na temat 
przejazdów, na temat długości linii, na temat wariantów tej linii. Ja tu nie chciałbym 
za długo mówić na temat tej Karty, a właściwie jej możliwości, bo doskonale 
wiemy jakie te Karta ma swoje strony. I prosiłbym o utrzymanie tego stanu co jest 
w chwili obecnej, czyli po prostu te Karty dla tych osób. Tak?  Jeżeli ktoś tej Karty 
po prostu nie chce mieć to bilet ulgowy i dowód osobisty. Jest też taka możliwość. 
Ale są też osoby, które po prostu jeżdżą za biletem normalnym i wtedy żaden 
dokument nie jest potrzebny w trakcie przejazdu nawet mimo ukończonych 70 lat. 
Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W formule ad vocem Pan 
Radny Krystian Maćkowiak. 
 
Pan Radny Maćkowiak - Mam pytanie właśnie do Pana Dyrektora, czy mógłby 
nas Pan poinformować ile środków publicznych Miasta Leszna zostało do tej pory 
zainwestowanych w te narzędzia. 
 
Pan Dyrektor  Domagała - Panie Radny Karta Miejska, właściwie system Kart 
Miejskiej kosztował budżet 300 tys. zł i to było wydane w roku 2015. Dziękuję 
bardzo. W kolejności zgłoszeń oddaję głos Pani Radnej Adrianie Machowiak. 
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Pani Radna Machowiak - Panie Przewodniczący, szanowni Radni, szanowni 
Państwo my tutaj chyba mamy na piśmie porozumienie, bo na Komisji nie było 
mówione o tym, że chcemy zlikwidować Kartę Miejską tylko dopisać lub dowodu 
osobistego, żeby przejeżdżać tylko z Kartą Miejską lub dowodu osobistego. W 
całej Wielkopolsce, prawda, praktycznie osoby, które ukończyły 70 lat mają 
przejazd za darmo, czy mają Kartę, czy nie mają. A mamy gości, tak? Nie ma 
może dużo osób, które nas odwiedzają, Wrocław, Poznań, Konin, Kalisz i w tym 
momencie dyskryminujemy te osoby, bo one tej Karty nie mają. Owszem, muszą 
kupić bilet, ale dlaczego w swoim mieście nie muszą kupić i chodzi tu, żeby 
dopisać lub dowodu osobistego. Ja mam jeszcze jedną uwagę. Dla mnie po 
zniesieniu tych, że tej Karty nie trzeba odbijać w autobusach, bo ostatnia chyba 
kadencja tak przyjęła uchwałę, że nie ma konieczności odbijania Karty w 
autobusie przez pasażera mija się lekko z celem, żeby ją posiadać, bo chyba, że 
barierka rejestruje po przejściu z tą Kartą, co jest chyba w miarę raczej  
niemożliwe. Jeśli byłby to cel, że trzeba odbić to ja rozumiem. Jeśli byłby cel, że 
na przykład ta Karta ma punkty i w jakiejś spółce Miasta, Miasta, ja nie mówię o 
fryzjerach miejskich, że do fryzjera może ktoś iść, tylko do Teatru np. 10% jest 
taniej bilet, za punkty uzbierane na kawę plus ciastko do Biblioteki Miejskiej za 
punkty uzbierane. Po pierwszy zwiększy to częstotliwość jazdy pasażerów, 
zachęci, bo coś z tego mam z drugiej strony i tak jak ja mówię, my powiedzieliśmy 
likwidujemy Leszczyńską Kartę. Prosiliśmy o dopisek lub po ukończeniu 70 roku 
życia pasażer ma przejazd darmowy na podstawie Leszczyńskiej Karty lub 
dowodu osobistego. Ale myślę, że powinno się wrócić do tego, żeby ta Karta miała 
cel i żeby zachęcała do jakiejkolwiek potrzeby jej mienia, żeby trzeba było odbijać, 
przykładać, no, bo i wtedy liczymy tych pasażerów. Ja nie wiem na jakiej 
podstawie Pan ma przeliczniki, jeżeli nie wszyscy pasażerowie są zmuszeni, żeby 
odbić tą Leszczyńską Kartę, czyli te przeliczniki też nie są zgodne z 
rzeczywistością. To jest moje zdanie. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W trybie ad vocem Pani 
Radna Aleksandra Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Pani Radna bardzo się cieszę, że podziela Pani 
głos większości Komisji Rozwoju i Infrastruktury, która była zgodna, że odejście od 
odbijania tej Karty było błędem i należy do tego powrócić. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pan Radny Jacek Matecki. 
 
Pan Radny Matecki - Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado system Karty Miejskiej póki co jest systemem 
martwym i nie ważne jak dużo pieniędzy na to wydaliśmy tylko dlatego, że 
poprzednia Rada podjęła taką, a nie inną uchwałę. Trudno prowadzić jakiekolwiek 
statystyki na podstawie tej Karty. A intencją wnioskodawcy, który gdzie wniosek 
zyskał akceptację Komisji Skarg i Wniosków było to, aby w jakiś sposób nie 
tworzyć pewnego precedensu, bo wyobraźmy sobie taką sytuację, że mieszkaniec 
mający 70 lat wsiada do autobusu, mając przekonanie, że ma przy sobie Kartę 
Miejską, bo ją wyrobił, ale w momencie gdy przychodzi do kontroli okazało się, że 
ten mieszkaniec zmienił płaszcz i Karta Miejska została w tamtym płaszczu, a 
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portfel przy sobie ma. Nie kupił biletu ulgowego, w związku zgodnie z 
taryfikatorem co? Podlega karze. Dopuszczamy się do jakiegoś takiego dualizmu, 
albo wręcz powiedzmy sobie no sytuacji bardzo stresującej dla starszego 
człowieka. Tak jak tu koleżanka powiedziała w Poznaniu nie ważne czy ktoś 
posiada PTK, tą Kartę poznańską, PK, przepraszam, czy jej nie posiada ma prawo 
do bezpłatnego przejazdu jeżeli ukończył 70 lat i posiada dowód osobisty. Nie 
jesteśmy, ja też nie jestem orędownikiem likwidacji tej Karty, natomiast idźmy w 
kierunku pewnej normalności. Jeżeli ktoś ma Kartę i chce ją posiadać to bardzo 
proszę, ale jeżeli ktoś nie ma tej Karty, a ma skończone 70 lat, a ma dowód 
osobisty przy sobie to proszę też, aby mógł mieć ten bezpłatny przejazd. Tak więc  
myślę, że taka uwaga też do Kolegi Radnego Więckowiaka. Nie należy 
wprowadzać takiej zmiany do uchwały, która wprowadza tylko i wyłącznie 
zamieszanie. Wystarczy zagłosować przeciwko tej uchwale i wtedy nie ma 
problemu (…)  ale uchwałę można podjąć negatywnie. Tak? (…)  dobrze, ale w 
każdym bądź razie tak czy owak proszę o to, aby pozostać przy dopisku w 
taryfikatorze „lub dowodu osobistego” tego, żeby goście, którzy odwiedzają 
Leszno nie mieli problemu z tym, że w innych miastach mogą jeździć nasi 
leszczyńscy mieszkańcy, jadąc do innych miast jak Poznań, czy Wrocław też po 
ukończeniu 70 roku życia mają prawo jeździć bezpłatnie i myślę, że to wzajemne 
prawo można uszanować. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Pan Dyrektor Miejskiego Zakładu Komunikacji, 
proszę bardzo w trybie ad vocem.  
 
Pan Dyrektor Domagała - Proszę Państwa Karta Miejska to nie jest Karta tylko 
którą wydajemy ludziom, czy mieszkańcom po ukończeniu 70 roku życia. Tą Kartę 
Miejską, katalog osób uprawnionych do jej korzystania jest  bardzo długi, duży. 
Każdy mieszkaniec Leszna taka Kartę może posiadać, czy jest prawo do 
ulgowych przejazdów, czy nie to już wynika z tego kto tą kartę nabył. Mówię, to nie 
jest Karta tylko dla osób, które ukończyły 70 rok życia. Jest to Karta dla osób, 
które mają prawo do przejazdów wg taryfy normalnej, wg taryfy ulgowej. To nawet 
jest Karta dla kierowców, czyli każdy, który z nas po prostu posiada samochód, 
ma dowód rejestracyjny przy sobie, prawo jazdy również z takiej Karty może 
skorzystać i za przejazdem ulgowym może się poruszać. Również honorowi 
dawcy krwi jeżdżą na podstawie Karty Miejskiej, oczywiście na podstawie 
dokumentu, który wydaje Stacja Krwiodawcza, ale dostaje od nas Kartę Miejską, 
która uprawnia go do tego przejazdu. Chodziło o to, żeby wszystkie inne 
dokumenty, które uprawniają do zwolnień lub ulg zastąpić Kartą Miejską. Osoba, 
która się po tą Kartę do nas udaje ta ulga, która wynika po prostu z jej posiadania 
zapisana jest na Karcie Miejskiej, nie trzeba wozić drugiego, innego dokumentu, 
który uwiarygodni. Mamy Kartę Miejską i na tej Karcie Miejskiej każde 
uprawnienie, każde zwolnienie jest zapisane. Tak, że Karta Miejska to nie jest 
tylko po prostu przypisana dla osób, które ukończyły 70 rok życia. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. W trybie ad vocem Pan 
Radny Jacek Matecki, potem Pan… 
 
Pan Radny Matecki - Tak oczywiście, ja myślę, że wszyscy rozumiemy to, że 
Karta Miejska nie jest tylko dedykowana osobom powyżej 70 roku życia i to jest 
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oczywiste. Natomiast mówimy tylko o zmianie taryfy w zakresie tej wąskiej, ale 
myślę, że w dużej mierze korzystający z przejazdów MZK grupie osób powyżej lat 
70-ciu, żeby ta grupa miała dodatkowe uprawnienia polegające na tym, że 
bezpłatny przejazd z Kartą Miejską lub na podstawie dowodu osobistego. Tylko o 
tej grupie mówimy. Nie jesteśmy za tym, żeby likwidować Kartę Miejską, wręcz 
jestem za tym, aby rozbudować tą Kartę Miejską o wiele innych rzeczy. Ale na 
dzisiaj dajmy szansę tym 70-latkom, że jeżeli ma dowód osobisty to też może 
jechać bezpłatnie i nie musi przed wejściem do autobusu zastanawiać się: 
wziąłem z domu Kartę, czy nie wziąłem, kupić bilet ulgowy, czy nie kupić biletu 
ulgowego. O to tylko chodzi, aby usprawnić tym starszym ludziom życie. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Przepraszam bardzo, taka 
refleksja moja na tle tej debaty pierwszej związanej z tym novum jakim jest 
Komisja i prawo zgłaszania wniosków, skarg i petycji, że będzie trzeba chyba 
spotkać się z osobą, która nam wyjaśni w jakim trybie, w jakiej formule możemy 
dyskutować, bo dzisiaj widzę, że jest pewne nieporozumienie związane właśnie z 
tym nowym. Pani Radna Hanna Kotomska. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo po pierwsze 
chciałam do wypowiedzi Pana Radnego Mateckiego taką uwagę zgłosić, że ten 
argument z płaszczem  do końca do mnie nie przemawia. Ponieważ w tym 
zapomnianym płaszczu również może być dowód osobisty. Tak? Tak, że to nie 
jest żaden argument, bo kto nosi w kieszeni dowód osobisty, a kto Kartę Miejską 
to już naprawdę jest tylko i wyłącznie wola tego właściciela, zwłaszcza naprawdę 
co włoży do tej kieszeni to już w ogóle nie mamy na to żadnego wpływu. Druga 
sprawa ponad 5 tys. osobom, ponad 5 tys. osób kilka lat temu zobligowaliśmy do 
tego, żeby tą Kartę Miejską posiadali, wykonali ten ruch. To ludzie starsi się tym 
przejmowali, mają te Karty, wożą je ze sobą. Ilu z Państwa, którzy tutaj o tej 
Karcie Miejskiej mówią jeździcie komunikacją miejską? Nikt, podejrzewam. A ja 
jeżdżę, ja to obserwuję i wiem, że ta Karta Miejska spełnia jakąś swoją rolę. Po 
trzecie. Perfidia tego całego wniosku, przepraszam, że tak mówię, ale mam 
zwyczaj mówić wprost, polega na tym, że ten sam wnioskodawca, który w tej 
chwili próbuje wprowadzić zamęt w tym co dobrze działa, wnioskował kiedyś 
właśnie o takie rozwiązanie. Wiem , zaraz usłyszę, że wtedy była Kara odbijana, 
teraz nie jest, argument Pana Dyrektora MZK nie trafiły do Państwa. Pan Dyrektor 
tu tłumaczył, że w tej chwili podejmowanie uchwały o wycofaniu tego obowiązku 
posiadania Karty Miejskiej będzie bardzo trudno potem przywrócić kiedy, załóżmy, 
dojdzie do przekształcenia Zakładu Komunikacji Miejskiej w spółkę wówczas  
trzeba będzie liczyć na te potoki pasażerów. Co tak naprawdę ta Karta ma 
wnieść… ten wniosek Pana wnioskodawcy ma wnieść? Że kilku mieszkańców 
innych miast, którzy przyjadą w ciągu roku i wsiądą do autobusu komunikacji 
miejskiej nie będzie musiało kupić biletów? No, bo tylko to. No, bo tak naprawdę 
dla mieszkańców to nie ma żadnego znaczenia. Wierzcie mi Państwo, że starsi 
ludzie wożą te Karty Miejskie, mają takie specjalne pugilaresy z jednej strony 
dowód, z drugiej strony Karta Miejska. I myślę, że ona już przez te wszystkie lata 
zaczęła na tyle dobrze funkcjonować, że teraz możemy tylko rozszerzyć 
możliwości tej Karty i nad tym należałoby się zastanowić. Nie możemy znieść 
obowiązku posiadania Karty. Wprowadzimy tylko zamęt wśród ludzi starszych, 
którzy będą zdezorientowani i tak jak powiedziałam za chwilę zapomną i Karty 
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Miejskiej i dowodu i będą mieć tylko problem, bo nie będą już w ogóle wiedzieli o 
co chodzi. Ten zwyczaj już wszedł im w krew i naprawdę uważam, że nie ma 
sensu psuć czegoś co dobrze działa. Dlatego na Komisji głosowałam przeciw 
temu wnioskowi i dlatego będę przeciw wprowadzeniu takiego novum. Dziękuję 
bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. W formule, czy trybie ad 
vocem proszę Pan Radny Piotr Więckowiak. 
 
Pan Radny Więckowiak - Dziękuję za głos. Panie Przewodniczący, szanowni 
Państwo chciałbym się odnieść ad vocem do słów, które przed chwilą Pan 
Przewodniczący Rady tutaj wygłosił na Sali w związku ze zmianą przepisów. 
Jesteśmy zobowiązani dzisiaj do przyjęcia uchwały. Nie możemy jej dzisiaj 
odrzucić. Dlatego musimy przyjąć projekt uchwały żeby wniosek mieszkańca 
uzyskał odpowiedź. Czy on będzie pozytywny, czy będzie negatywny to już zależy 
od tego jak Państwo ocenicie wniosek, który zgłosiłem w tej chwili dzisiaj, który był 
następstwem dyskusji, czy prac Komisji Infrastruktury. Dlatego chciałbym raz 
jeszcze podkreślić dwie rzeczy, że czymś innym jest jakby temat Karty Rodziny, 
czy Karty Miejskiej do przejazdów, a czymś innym jest po prostu tutaj sytuacja, 
którą dzisiaj musimy po prostu zamknąć przyjęciem uchwały  Rady Miasta. To jest 
dzisiaj to miejsce, ten czas i te nowe przepisy gdzie musimy przyjąć projekt 
uchwały i chciałbym jeszcze poprosić Pana Dyrektora Jacka Domagałę, aby 
krótkim zdaniem, które być może Państwa przekona, też trochę uspokoi 
mieszkańców, powiedział ile kosztuje wyrobienie Karty Miejskiej jeśli mieszkaniec 
po taką Kartę się zgłosi do Miejskiego Zakładu Komunikacji. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Proszę bardzo Pan Dyrektor. Proszę bardzo. 
 
Pan Dyrektor Domagała - Karta Miejska dla osób po 70 roku życia wydawana 
jest bezpłatnie. Nawet jak tą Kartę zgubią również wydawany jest bezpłatnie 
duplikat. Czas oczekiwania za wyrobieniem tej Karty jest od 5 do 10 minut. 
Wszystko u nas praktycznie na miejscu można załatwić. Natomiast Karta dla osób, 
które załóżmy nie mają 70 lat jej wyrobienie kosztuje 10 zł. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Króciutko Panie Radny. Pan 
Radny Krystian Maćkowiak. W trybie ad vocem. Bardzo króciutko.  
 
Pan Radny Maćkowiak - Ad vocem do tego co mówiła Przewodnicząca Komisji 
Skarg i Wniosków czy my posiadamy wiedzę, albo  właściwie mówimy o tej grupie 
70- latków, ile do tej pory tych mieszkańców zgłosiło swoje niezadowolenie, 
sprzeciw, czy jakiekolwiek obiekcje dotyczące tego systemu? 
  
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Pan Prezydent Łukasz Borowiak. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado bardzo trafne 
pytanie Pana Radnego Krystiana Maćkowiaka. Od momentu kiedy był… początki 
były bardzo trudne. Ja przypomnę, że to ja wraz z moimi współpracownikami 
wdrażałem tą Kartę i rzeczywiście na początku był problem. Teraz ten projekt, 
można powiedzieć kolokwialnie, bardzo dobrze hula. W ostatnim czasie jako 



29 
 

 

Prezydent Miasta Leszna nie miałem żadnych uwag ze strony tej grupy 
mieszkańców Leszna, o której dzisiaj mówimy, dlatego uważam, że wniosek 
mieszkańca Leszna, który rozpatrujemy i debatujemy tu już prawie 20 minut 
powinien być rozpatrzony negatywnie i taka jest moja opinia. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. I już jako ostatna Pani Radna 
Stefania Ratajczak w trybie ad vocem. Pani Przewodnicząca Komisji Spraw 
Społecznych.  
 
Pani Radna Ratajczak - Dziękuję. Proszę Państwa tyle dyskutujemy nad tą Kartą 
Leszczyńskiej Rodziny… Karty Miejskiej, przepraszam, że chyba mieszkańcy 
Leszna słuchając to, bo jak będą słuchać to to będą mieć mętlik w głowie, a chodzi 
o taką prostą, prostą, zwykłą robotą rzecz. Wpisać to co powiedziała Koleżanka. 
Ja mówię prostym językiem. Wpisać; lub dowodu osobistego. Co takiego się 
stanie? Po pierwsze nie ponosimy żadnych kosztów, żadnych. Zero ponosi 
emeryt, zero ponosi Miasto. W przypadku gdyby, gdyby Miejski Zakład 
Komunikacji Miejskiej został przekształcony nic nie szkodzi na… nic nie stoi na 
przeszkodzie, żeby tą Kartę wprowadzić dla tych, którzy nie chcieli. Ale za dwa 
słowa: lub dowodem osobistym. Nie widzę żadnego problemu. Tym bardziej 
przypomnę Państwu, że Komisja Skarg i Wniosków 6 głosami było za, aby wpisać: 
lub dowodów osobistych. Robimy problem z czegoś co uważam, że nie ma 
problemu. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Ale jeszcze się zgłasza posiadacz Miejskiej 
Karty Pan Mieszkaniec Leszna, Pan Walenty Janowski.. Proszę bardzo. Króciutko. 
 
Mieszkaniec Leszna - Szanowni Radni problem jest nie wiem, chyba u Was, bo u 
nas nie ma problemu. 
 
Brawa. 
 
Mieszkaniec Leszna - Dyskutujemy niepotrzebnie. Karta ułatwia życie. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Synteza proszę Państwa. Wysoka 
Rado przystępujemy proszę jeszcze ponownie o Pana Wiceprzewodniczącego 
Rady Pana Piotra Więckowiaka o przedstawienie wniosku w formie autopoprawki. 
 
Pan Radny Więckowiak - Szanowni Państwo powtórzę raz jeszcze wniosek 
formalny następującej treści. Aby w §1 projektu uchwały na DRUKU Nr 113 
dopisać słowo: nie, zaraz po wyrażeniu: postanowiła. A więc § 1 otrzymuje 
brzmienie: Rada Miejska Leszna postanawia nie przychylić się do wniosku w 
sprawie zwolnienia osób, które ukończyły 70 rok życia z opłat za korzystanie z 
przejazdów Komunikacją Miejską oraz obowiązku posiadania Leszczyńskiej Karty 
Miejskiej. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej 
Leszna. I w uzasadnieniu do projektu uchwały proszę dopisać zdanie w 
następującym brzmieniu: Komisja Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na swym 
posiedzeniu w dniu 15 kwietnia 2019 roku debatowała nad przedmiotową sprawą 
w wyniku czego niniejszy projekt nie uzyskał akceptacji Komisji. Szanowni 
Państwo dodam raz jeszcze, że przyjęcie tego wniosku pozwoli na odpowiedź w 
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formie uchwały Rady Miasta, która to uchwała będzie zgodna ze stanowiskiem 
Komisji Infrastruktury. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W takim razie zarządzam 
głosowanie nad wnioskiem Pana Wiceprzewodniczącego Piotra Więckowiaka. 
Proszę, kto z Państwa Radnych jest za tym wnioskiem? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo.  
W między czasie witam na Sali Panią Dyrektor Panią Barbarę Kochanek, Panią 
Dyrektor I Liceum im. Rodziny Leszczyńskiej. Dziękujemy za obecność. 
Dziękuję bardzo. Informuję, że wniosek Pana Radnego Wiceprzewodniczącego 
Rady Piotra Więckowiaka uzyskał akceptację 11 Radnych, 7 było przeciw i 2 
Radnych się wstrzymało. Już sądziłem, że damy radę bez przerwy jednak ta 
debata wydłużyła, również nadużyła trochę naszą kondycję. W takim razie 
głosujemy za teraz całością uchwały, projektu uchwały na DRUKU 113 z 
autopoprawką, już przegłosowaną. Kto jest za tym projektem uchwały na DRUKU 
113? Kto jest prze… przepraszam jeszcze chwila. Tak? W takim razie kto jest z 
Państwa Radnych za podjęciem uchwały na DRUKU Nr 113 z autopoprawką? Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. informuję Wysoką Radę, 
że projekt uchwały na DRUKU 113 został podjęty 12 głosami za, przy 5 głosach 
sprzeciwu i 3 głosach wstrzymujących. 
 
 

UCHWAŁA NR VIII/112/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 13 

 
Uchwała została podjęta: 
 
12 głosami za, 
5 głosami przeciw, 
3 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - 15 minut przerwy. Dziękuję. 
 
Przerwa. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Proszę o zajmowanie miejsc. Wznawiam 
wobec tego obrady po przerwie. Mamy w punkcie, właściwie w kolejnych 5-ciu 
punktach podjęcie uchwał w sprawie nadania wyróżnień honorowych. Projekty do 
uchwał w sprawach osobowych, nie podlegają komisji Rady. Wszystkie 
kandydatury do wyróżnień są, mam nadzieję, Państwu Radnym, tak jak i 
mieszkańcom Leszna doskonale znane. Zatem przechodzimy do przegłosowania 
poszczególnych projektów uchwał. I tak w sprawie nadania odznaczenia 
zasłużony dla Miasta Leszna Pani Marzannie Skrzypczak-Mizgalskiej projekt na 
DRUKU Nr 114 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu. Proszę o rekomendację Panią Przewodniczącą Panią Radną Hannę 
Kotomską. 
 
Pani Radna Kotomska - Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Przypadł mi w 
udziale zaszczyt przedstawienia rekomendacji dla Pani Marzanny Skrzypczak-
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Mizgalskiej, której Rada Miasta Leszna zamierza nadać odznaczenie „Zasłużony 
dla Miasta Leszna”. Pozwolę sobie Państwu przeczytać laudację. Pani Marzanna 
Skrzypczak-Mizgalska urodziła się w 1944 roku w Warszawie. Jej młodość i 
życiowa kariera związane były z Lesznem i Ziemią Leszczyńską. W Lesznie 
ukończyła Liceum Pedagogiczne już jako niespełna 20-letnia wokalistka 
występowała na scenach dawnego województwa leszczyńskiego, m.in. jako 
wokalistka w znanej grupie artystycznej Mepoza. Edukację muzyczną 
kontynuowała w Poznaniu, kończąc najpierw Studium Nauczycielskie, a następnie 
Wyższą Szkołę Muzyczną w Poznaniu. Muzyka była niezwykle ważna w jej życiu. 
Nie tylko sama ją wykonywała, ale umiała się również dzielić z innymi wiedzą o 
niej. Pani Skrzypczak - Mizgalska pracowała jako pedagog przybliżając piękno 
muzyki zarówno dzieciom uczącym się na poziomie szkoły podstawowej, jak i 
młodzieży, a także przyszłym nauczycielom uczącym się w leszczyńskim 
Kolegium Nauczycielskim. Na każdym etapie pracy pedagogicznej dawała się 
poznać jako osoba niezwykle otwarta na innych, co w połączeniu z ogromnym 
zapałem sprawiało, że uczniowie uwielbiali zajęcia prowadzone przez nią i chętnie 
angażowali się również w te działania, które nie były obowiązkowe. Dowodem tej 
sympatii było zresztą otrzymanie przez Panią Skrzypczak Mizgalską „Szkarłatnej 
Róży” – odznaczenia, którym honorowano wybitnych nauczycieli, a o którego 
przyznanie mogli wnioskować sami uczniowie, chcący w ten sposób wyrazić 
szacunek, przyjaźń i wdzięczność dla swojego pedagoga. M. Skrzypczak – 
Mizgalska przez pewien czas piastowała funkcję zastępcy, a później również 
dyrektora Wojewódzkiego Domu Kultury w Lesznie. W 1977 roku Pani Marzanna 
była odpowiedzialna za przygotowanie artystycznej części obchodów tzw. 
Dożynek Centralnych. Wtedy to na płycie stadionu trzystu młodych artystów 
prezentowało przygotowany przez nią układ muzyczno-choreograficzny. To 
wydarzenie było transmitowane na cały kraj. Na początku lat 80-tych 
zaangażowała się w przygotowanie przebudowy siedziby Wojewódzkiego Domu 
Kultury, niestety dynamicznie zachodzące procesy historyczne i rok 81 sprawiły, 
że ambitnych planów nie udało się zrealizować. Wielu młodszych mieszkańców 
Leszna doskonale pamięta poruszający koncert, jaki został przygotowany w 2010 
roku przez Panią Skrzypczak – Mizgalską na okoliczność rocznicy śmierci św. 
Jana Pawła II. W toku całej kariery zawodowej Pani Marzanna Skrzypczak – 
Mizgalska współtworzyła lub organizowała pracę następujących zespołach: Afera, 
Mepoza, Quasi, Leszczyna, Leszczynki, BZN-Singers, Wokalny Zespół Kameralny 
czy MOK Singers. Wszystkie te zespoły z powodzeniem uczestniczyły w 
konkursach zarówno w kraju jak i poza jego granicami zdobywając liczne nagrody. 
Jej zamiłowanie i oddanie pracy doceniały nie tylko osoby z najbliższego 
otoczenia, ale również przedstawiciele instytucji, które statutowo zajmowały się 
promowaniem kultury. Przez ponad 55 lat pracy zawodowej otrzymała między 
innymi: Złotą Odznakę Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej, Srebrną Odznakę 
Recytatora, odznakę Zasłużony Działacz Kultury, Złoty Krzyż Zasługi, odznakę 
jubileuszową KS-UNIALESZNO, odznakę za zasługi dla województwa 
leszczyńskiego, odznaczenie „SZKARŁATNA RÓŻA” przyznawane wybitnym 
nauczycielom. Pani Skrzypczak-Mizgalska otrzymała również Medal Komisji 
Edukacji Narodowej, Złotą Honorową Odznakę Polskiego Związku Chórów i 
Orkiestr, Krzyż Kawalerski Orderu Odrodzenia Polski. W 2019 roku mija 55 lat 
pracy zawodowej Pani Marzanny Skrzypczak – Mizgalskiej, bez obawy można 
powiedzieć, że bez jej osobistego zaangażowania kulturalny pejzaż naszego 
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miasta byłby niewątpliwie uboższy. Wielość podejmowanych przez minione pół 
wieku działań i osiąganych sukcesów, zaangażowanie i umiejętność zjednywania 
sobie ludzi sprawiają, że Pani Marzanna Skrzypczak – Mizgalska bez wątpienia 
zasługuje na to, by uhonorować ją tytułem „Zasłużony dla Miasta Leszna”. Proszę 
Wysoką Radę o przyjęcie tej rekomendacji 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej Pani 
Radnej, czy są zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę. W takim razie przystępujemy do 
głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały  w sprawie 
nadania odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna Pani Marzannie Skrzypczak-
Mizgalskiej. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Dziękuję 
bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała w sprawie nadania Pani Marzannie 
Skrzypczak-Mizgalskiej tytułu Zasłużony dla Miasta Leszna została podjęta 
jednomyślnie 20 głosami za. Dziękuję bardzo. 
 
 

UCHWAŁA NR VIII/113/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 14 

 
Uchwała została podjęta: 
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Przystępujemy do debaty nad projektem 
uchwały dotyczącym nadania odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna Panu 
Tadeuszowi Feliczakowi,  DRUK Nr 115 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 
15 do niniejszego protokołu. Proszę w imieniu wnioskodawców o zabranie głosu 
Pana Radnego  Przewodniczącego Klubu  Marka Weina o rekomendację. 
 
Pan Radny Wein - Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
szanowni Państwo. Przypadł mi w udziale zaszczyt przedstawienia osoby Pana 
Dyrektora Tadeusza Feliczaka. Pan Tadeusz Feliczak jest rodowitym 
leszczynianinem. Tu rozpoczął swoją edukację, a po ukończeniu, w 1960 roku 
Państwowego Liceum Pedagogicznego, kontynuował naukę w Studium 
Nauczycielskim w Poznaniu, a następnie na Wydziale Matematyczno-Fizyczno-
Chemicznym na Uniwersytecie im. Adama Mickiewicza w Poznaniu. Tadeusz 
Feliczak to pedagog z niezwykłym podejściem do uczniów. Nawet najtrudniejsze 
zawiłości matematyki potrafi przekazać w sposób nie tylko zrozumiały, ale i 
interesujący. Pierwsze kroki jako nauczyciel wykonał w Szkole Podstawowej w 
Piotrowicach, a następnie uczył w Zasadniczej Szkole Zawodowej w Rawiczu. W 
1974 roku rozpoczął swoją nauczycielską „przygodę” w I Liceum 
Ogólnokształcącym w Lesznie, gdzie pracował nieprzerwanie do 2005 roku. Od 
1983 roku pełnił w tej szkole funkcję Wicedyrektora. I tu muszę włączyć wątek 
osobisty, dlatego, że moja historia szefowania w tej Szkole to właśnie była 
największa pomoc ze strony Dyrektora Feliczaka, którego wtedy prosiłem, żeby 
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był moim zastępcą i wywiązywał się z tego obowiązku po prostu wzorowo. Przez 
wiele lat pracy wychował całe pokolenia uczniów i studentów. Przez swych 
wychowanków jest wspominany nie tylko jako doskonały nauczyciel matematyki, 
ale również jako wielki autorytet moralny i człowiek budzący zaufanie wśród 
uczniów. Do dziś jest jednym z najbardziej rozpoznawanych i lubianych 
pedagogów  I Liceum w Lesznie. Tadeusz Feliczak, to nie tylko nauczyciel i 
pedagog, ale to również osoba, która bardzo angażowała się w różne działania 
realizowane na polu społecznym: był Radnym Rady Miejskiej Leszna, jednym z 
inicjatorów budowy pomnika upamiętniającego Romana Maciejewskiego, który to 
pomnik znajduje się na skwerze przy Państwowej Szkole Muzycznej w Lesznie. 
Profesor Feliczak był założycielem i wieloletnim Prezesem, jest nadal Prezesem,  
Stowarzyszenia Przyjaciół I Liceum Ogólnokształcącego w Lesznie, a także 
autorem wielu pamiątkowych publikacji absolutoryjnych dla absolwentów I LO. 
Jest również autorem zestawów zadań maturalnych z matematyki. Działalność 
zawodowa i społeczna Tadeusza Feliczaka została doceniona poprzez 
przyznanie, między innymi: - Krzyża Kawalerskiego Orderu Odrodzenia Polski - 
Złotego Krzyża Zasługi - Medalu Komisji Edukacji Narodowej . Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję za rekomendację. 
Przystępujemy do dyskusji nad projektem uchwały. Proszę o zgłoszenia. Tak, 
proszę bardzo Pani Edyta Fekiczak-Przybyła. 
 
Pani Radna Feliczak-Przybyła - Ja nie chcę wstrzymywać głosowania, ale nie 
zabiorę, nie oddam głosu. Jest to sprawa osobista dlatego tutaj nie chcę… 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Nie, no jakże. Zapraszam, zachęcam Pani 
Radna, tutaj nikt nie pomyśli o tym. Byłoby nawet, przepraszam… Nadzwyczajna 
skromność jest niesłusznie. Dziękuję bardzo. Nie ma w takim razie zgłoszeń do 
dyskusji. Przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 
odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna dla Pana Tadeusza Feliczaka. Kto z 
Państwa Radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 115 w sprawie nadania 
odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna Panu Tadeuszowi Feliczakowi został 
podjęty jednogłośnie 20 głosami za.  
 

UCHWAŁA NR VIII/114/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 15 

 
Uchwała została podjęta: 
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przepraszam, przepraszam Pani Dyrektor 
Kochanek. 
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Pani Dyrektor Kochanek - Szanowni Państwo w imieniu swoim własnym i w 
imieniu całej społeczności I Liceum zarówno nauczycieli, jak i uczniów i 
pracowników chciałam bardzo serdecznie podziękować dlatego, że Tadeusz 
Feliczak, rzeczywiście człowiek bardzo niezwykły, mój nauczyciel, w związku z 
tym też mam osobisty stosunek do tego, a w tej chwili również Prezes 
Stowarzyszenia Przyjaciół I Liceum, dzięki któremu ta Szkoła naprawdę potrafi 
wiele rzeczy zrobić dlatego moja wdzięczność dla Państwa jest ogromna. Bardzo 
dziękuję. Myślę, że to jest naprawdę godne wyróżnienie dla tego Pana. Dziękuję 
Państwu bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Pani Dyrektor. W takim razie 
przystępujemy do debaty nad DRUKIEM 116 dotyczy on odznaczenia 
odznaczenia Zasłużony…. Przepraszam, proszę Pani Radna Feliczak- Przybyła.  
 
Pani Radna Feliczak –Przybyła - Droga Rado, Panie Prezydencie, Panie 
Przewodniczący serdecznie dziękuję w imieniu taty za to ogromne wyróżnienie. 
Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Przepraszam taka refleksja 
jeszcze. Tutaj jedyny do tej pory przypadek, w którym Radna- córka, też 
nauczycielka może głosować i podziękować nam za tą decyzję. Przeszła Pani 
również z tego powodu do historii tego samorządu.  I teraz DRUK 116 – jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu - w sprawie nadania 
odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna Panu Ryszardowi Kmiecikowi. Też 
sądzę, że wybór rekomendującego Pana Jacka Mateckiego wynika z faktu, że Pan 
Radny współpracował od kilkunastu, jeśli nie kilkudziesięciu lat, z tym wybitnym 
wychowawcą i trenerem młodzieży jakim jest Ryszard Kmiecik. W takim razie 
proszę Pana Radnego Jacka Mateckiego o rekomendację tego projektu uchwały. 
 
Pan Radny Matecki - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado 
mam przyjemność i ogromny zaszczyt przedstawić Państwu sylwetkę osoby 
wyjątkowej, której praca u podstaw zbudowała w Lesznie rzecz wielką, która, 
myślę, jest znaczącą wizytówką Miasta Leszna nie tylko w Polsce, ale i za granicą. 
Pan Ryszard Kmiecik jest cenionym, nie tylko w Lesznie, ale również w całej 
Polsce działaczem sportowym oraz społecznym, trenerem i wychowawcą wielu 
pokoleń młodych mieszkańców Leszna. W połowie lat 80-tych ubiegłego stulecia 
reaktywował w Lesznie piłkę ręczną. Był założycielem, wieloletnim Prezesem i 
trenerem Międzyszkolnego Klubu Sportowego „RealAstromal” Leszno (wcześniej 
MKS „Arot-Astromal” i MKS „Arot-Tęcza”). Wiele lat pracy z młodzieżą 
zaowocowało w 2001 roku zgłoszeniem drugoligowej drużyny seniorów piłki 
ręcznej opartej głównie na swoich wychowankach, z którą w sezonie 2010/2011 
Ryszard Kmiecik wywalczył awans do pierwszej ligi piłki ręcznej ZPRP. Ryszard 
Kmiecik to wieloletni członek Zarządu Wielkopolskiego Związku Piłki Ręcznej w 
Poznaniu. Urodził się w 1949 roku w Kościanie. Był czynnym zawodnikiem, a jego 
pasją była i jest piłka ręczna oraz praca z młodzieżą. Pracę trenerską rozpoczął w 
1975 roku w MKS „Tęcza” Kościan, a od 1986 roku w Lesznie. W latach 1976-
1992 pracował w Urzędzie Wojewódzkim w Lesznie. Przez dwie kadencje pełnił 
funkcję Przewodniczącego Rady Pracowniczej. Od 1992 -2018 roku pracował w 
Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Lesznie oraz w Szkole Podstawowej nr 13 
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w Lesznie. Obecnie jest Honorowym Prezesem MKS ”Real-Astromal” Leszno i 
trenerem grup młodzieżowych. Ze swoimi wychowankami odnosił wiele sukcesów 
na arenie ogólnopolskiej i międzynarodowej, do których można zaliczyć: I miejsce 
juniorów młodszych w Międzynarodowym Turnieju Piłki Ręcznej „JULECUP” w 
Bording w Danii w roku 1998, VII miejsce w Mistrzostwach Polski Juniorów 
Młodszych w Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży w 1999r. w Zamościu, VII 
miejsce w Mistrzostwach Polski Juniorów Młodszych w Ogólnopolskiej Olimpiadzie 
Młodzieży w 2004r. w Lesznie, III miejsce w Półfinale Mistrzostw Polski Juniorów 
w 2001r. w Zabrzu. Od 2001 roku prowadzona przez niego drużyna znakomicie 
spisywała się na parkietach drugiej, a następnie pierwszej ligi promując miasto 
Leszno i będąc jego wizytówką na sportowej mapie Polski. Sześciu 
wyróżniających się wychowanków występowało lub występuje w klubach Superligi 
ZPRP, a jego zawodnicy byli wielokrotnie powoływani do kadry wojewódzkiej. W 
1993 roku w porozumieniu z Prezydentem Miasta Leszna był inicjatorem 
powołania w roku szkolnym 1993/1994 klas o poszerzonym programie 
wychowania fizycznego na bazie Szkoły Podstawowej nr 13. Na bazie współpracy 
ze szkołą zbudował sprawdzony i efektywny system szkolenia sportowego, a 
także zaszczepił pasję do piłki ręcznej wśród kadry nauczycielskiej tworząc 
szeroki zespół szkoleniowy, gdzie kształcił i wychowywał swoich trenerskich 
następców. Ryszard Kmiecik był inicjatorem lub współorganizatorem wielu 
ważnych wydarzeń sportowych odbywających się w Lesznie o zasięgu krajowym i 
międzynarodowym. Był m.in. współorganizatorem międzypaństwowego meczu 
kadr narodowych piłkarzy ręcznych Polski i Ukrainy w roku 2005 oraz 
Międzynarodowych Turniejów Kadr Narodowych Piłkarzy Ręcznych „GRUNDFOS 
Cup” w latach 2006 i 2007 z udziałem reprezentacji Portugalii, Danii, Norwegii, 
Węgier, Estonii i Polski, a także międzypaństwowego meczu reprezentacji kadr 
narodowych Polska – Gruzja oraz zgrupowania kadry narodowej seniorów 
reprezentacji Polski, które odbywało się w Lesznie. Ryszard Kmiecik był również 
współorganizatorem Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w sportach halowych w 
2004r. w Lesznie oraz współautorem współpracy leszczyńskich grup 
młodzieżowych z klubami sportowymi z Niemiec. Przez wiele lat był organizatorem 
letniego wypoczynku i obozów sportowych dla wychowanków klubu. Pracując w 
MOSiR był przez wiele lat organizatorem imprez sportowo-rekreacyjnych dla 
dzieci i młodzieży w ramach bloku „SPORT DLA WSZYSTKICH”. Przez całe swoje 
życie Ryszard Kmiecik propagował i nadal propaguje aktywność fizyczną wśród 
dzieci i młodzieży oraz kształtuje charaktery młodego pokolenia stosując filozofię 
wychowania poprzez sport. Kształtuje samodyscyplinę oraz promowanie sportu i 
czynnej rekreacji jako zdrowego stylu życia. Za swoją wieloletnią i efektywną 
pracę Ryszard Kmiecik był wielokrotnie odznaczany m.in: Srebrnym Krzyżem 
Zasługi, Medalem Komisji Edukacji Narodowej oraz najwyższym odznaczeniem 
Związku Piłki Ręcznej w Polsce - Diamentową Odznaką za „Zasługi dla Związku 
Piłki Ręcznej w Polsce”. Proszę Wysoką Radę o przyjęcie kandydatury Pana 
Ryszarda Kmiecika, z którym przez wiele lat, jak powiedział Pan Przewodniczący, 
miałem okazję pracować i współdłożyć wizerunek piłki ręcznej. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję Panu Radnemu za 
rekomendację. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę w takim razie 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za tym, aby nadać 
tytuł Zasłużonego dla Miasta Leszna Panu Ryszardowi Kmiecikowi. Dziękuję 
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bardzo. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU 116 w sprawie 
nadania odznaczenia w sprawie Zasłużony dla Miasta Leszna Panu Ryszardowi 
Kmiecikowi uzyskał aprobatę 20 Radnych za, przy 0 głosów sprzeciwu i 0 głosów 
wstrzymujących się. 
 
 

UCHWAŁA NR VIII/115/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 16 

 
Uchwała została podjęta: 
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przechodzimy do projektu uchwały na DRUKU 
117 w sprawie nadana tytułu Zasłużony dla Miasta Leszna Panu Sędziemu Janowi 
Futro projekt uchwały na DRUKU Nr 117 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 
17 do niniejszego protokołu. Mam honor i zaszczyt przedstawić tą sylwetkę. 
Myślę, że tak ja wszystkie pozostałe są znane mniej lub bardziej tutaj obecnym, 
przede wszystkim Radnym. Pan Jan Futro urodził się  
 
26 kwietnia 1949 roku w Poznaniu. Ojciec Józef, matka Maria z domu Muszkieta. 
Żonaty od 1972 roku, jest ojcem dwóch córek. Ukończył studia na Wydziale Prawa 
w latach 1967-1971 zakończone z wynikiem bardzo dobrym, uzyskując stopień 
magistra prawa. W latach 1976 -1990 był sędzią Sądu Rejonowego w Rawiczu i w 
Lesznie. W latach 90-tych był sędzią Sądu Okręgowego, a od 20 lat jest sędzią 
Sądu Apelacyjnego w Poznaniu. Orzekał także w Sądzie Najwyższym. Nadal 
czynny zawodowo. Jest bardzo doceniany w środowisku prawniczym. W latach 
1963-1973 zaangażowany w działalność harcerską. W latach 1980- 1981 doradca 
Zarządu Regionu „Solidarność” w Lesznie. W kwietniu 1990 roku powołany do 
pełnienia funkcji delegata Pełnomocnika Rządu ds. reformy samorządu 
terytorialnego na województwo leszczyńskie. Przygotował i wdrożył reformę 
odtwarzając podstawową formę samorządu jaką jest gmina na terenie byłego woj. 
leszczyńskiego. To była pionierska praca, wymagająca ogromnego 
zaangażowania i wiedzy. Z uwagi na wielkość gminy i jej znaczenie dla 
subregionu najwięcej uwagi poświęcał Lesznu. Działalność ta zaowocowała m.in. 
uwłaszczeniem gmin na majątku Państwa. To było bardzo ważne, istotne, 
ponieważ gminy miały coś co nie jest tylko kosztotwórcze, ale też przynosi 
dochody.  W tej sprawie m.in. doprowadził do orzeczenia Trybunału 
Konstytucyjnego rozszerzającego ostatecznie uprawnienia gmin. W zaistniałej 
sytuacji, gdy jednym z bardziej istotnych problemów był podział między gminami 
majątku podmiotów wojewódzkich, jako jedyny w kraju doprowadził do tego, że 
dokonały się one bez procesów sądowych. Szereg gmin oficjalnie podziękowało 
za udzieloną pomoc. Z uwagi na chęć zachowania bezstronności w sporach 
międzygminnych odmówił kandydowania w pierwszych wyborach do Rady Miasta 
Leszna. W drugiej kadencji wybrany do Rady Miejskiej Leszna, został także jej 
wiceprzewodniczącym. Był jednym z Radnych, którzy spory dotyczące 
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funkcjonowania władz miasta i właściwie podejmowanej służby mieszkańcom 
starał się rozwiązywać w porozumieniu z wszystkimi Radnymi. Przewodniczył 
także Komisji Porządku Publicznego i Praworządności i to również nie będąc 
Radnym po tym, gdy ustawodawca zabronił sędziom funkcjonowania w radach 
samorządowych. Angażował się w działalność publiczną w szczególności 
wspomagając dzieci niepełnosprawne i organizacje społeczne, zajmujące się 
niepełnosprawnymi. Cieszy się dużym szacunkiem wśród mieszkańców Leszna, 
nie tylko zresztą Leszna. Jest człowiekiem dużej kultury osobistej. Szanowany z 
uwagi na dorobek zawodowy i zaangażowanie w życie społeczne miasta i 
subregionu. Dziękuję za uwagę. Przystępujemy do debaty. Proszę o zgłoszenia do 
dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU 117. Nie widzę. W takim razie 
przystępujemy do glosowania kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały 
w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla Miasta Leszna Panu Janowi Futro. 
Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały w sprawie nadania 
Zasłużony dla Miasta Leszna Panu Janowi Futro uzyskała akceptację wszystkich 
Radnych, 20 z nas głosowało za, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 
 
 

UCHWAŁA NR VIII/116/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 17 

 
Uchwała została podjęta: 
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - I projekt ostatniej uchwały na dzisiejszej Sesji  
nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Leszna Panu Karolowi Pabisiakowi  
– DRUK Nr 118 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu. Rekomendację przedstawi Pan Wiceprezydent Adam Mytych. Proszę 
bardzo Panie Prezydencie. 
 
Pan Wiceprezydent Mytych - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie mam 
zaszczyt rekomendować Państwu Radnym przyjęcie uchwały Rady Miejskiej 
Leszna w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Leszna Panu 
Karolowi Pabisiakowi. Szanowni Państwo Pan Karol Pabisiak urodził się 3 
listopada 1961 w Rawiczu. Jest działaczem społecznym i związkowym, szefem 
NSZZ Solidarność w Lesznie. W Lesznie ukończył Technikum Rolnicze. W latach 
1982 – 1995 był pracownikiem Państwowego Ośrodka Hodowli Zarodowej 
Garzyn. Od 1980 roku, jeszcze jako uczeń szkoły średniej, kolportował ulotki i brał 
udział w akcjach plakatowania. Jest członkiem „Solidarności” od 1989 roku gdzie 
współorganizował Komisję Zakładową w Garzynie. W latach 1991 – 1995 pełnił 
funkcję przewodniczącego Komisji Zakładowej, został delegatem na Zjazd 
Delegatów Regionu Leszno. W latach 1995 – 1998 został wiceprzewodniczącym, 
a w 1998 – 2005 przewodniczącym Zarządu Regionu Leszno. Od 2005 roku był 
jednocześnie przewodniczącym Oddziału Leszno Regionu Wielkopolska oraz 
wiceprzewodniczącym Zarządu Regionu Wielkopolska. W latach 1998 – 2005 i 
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potem od 2014 roku był członkiem Komisji Krajowej NSZZ „Solidarność”, a w 
latach 1995 – 2005 realizował swoje działalność na etacie w ZR Leszno, w latach 
2005 – 2006 w Oddziale Leszno, a potem od 2006 w Regionie Wielkopolska. Z 
jego inicjatywy rondo przy ul. Mickiewicza w Lesznie otrzymało nazwę 
Solidarności, był inicjatorem nadania nazwy ks. Jerzego Popiełuszki jednej ulic w 
Lesznie, dzięki jego osobistemu zaangażowaniu wmurowano pamiątkową tablice 
na budynku przy ul. Bolesława Chrobrego, w miejscu pierwszej siedziby Związku 
w Lesznie. Współtworzył również Pomnik Ludziom Solidarności, który jest 
usytuowany na Skwerze im. Anny Walentynowicz. Pan Pabisiak angażuje się w 
pomoc ludziom młodym, chętnie współpracuje z inicjatorami przedsięwzięć 
historycznych. Jest twórcą Powstańczego Turnieju Koszykówki dla uczczenia 
wybuchu Powstania Wielkopolskiego. Ponadto organizuje corocznie konkursy 
związane z historią Żołnierzy Wyklętych. Cała jego działalność zawodowa i 
społeczna poświęcona jest realizacji ideałów, które legły u podstaw „Solidarności”. 
Z jednej strony ustawicznie angażuje się w działania mające na celu wsparcie dla 
zrzeszonych w związku z pracowników, z drugiej inicjuje i dba o to, by historia i 
etos związku nie uległ zapomnieniu. Determinacja w działaniu została dostrzeżona 
i nagrodzona – Karol Pabisiak został odznaczony Złotym Krzyżem Zasługi przez 
Prezydenta Lecha Kaczyńskiego oraz Krzyżem Kawalerskim przez Prezydenta 
Andrzeja Dudę. Karol Pabisiak mieszka w Oporówku, ma żonę Urszulę i dwóch 
synów. Uprzejmie proszę Radę, aby Rada przyjęła i zaakceptowała projekt 
niniejszej uchwały. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Prezydentowi za rekomendację. 
Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę w takim razie przystępujemy do 
głosowania nad nadaniem Panu Karolowi Pabisiakowi tytułu Honorowy Obywatel 
Miasta Leszna. kto jest za tym projektem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na 
DRUKU 118 w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Leszna Panu 
Karolowi Pabisiakowi uzyskał akceptację 20 Radnych z nas było za. Dziękuję 
bardzo.  
 

UCHWAŁA NR VIII/117/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 18 

 
Uchwała została podjęta: 
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

 

Pan Przewodniczący Malepszy - Pozwolę sobie również przedstawić taką 
sugestię, która dociera do mnie ze strony Radnych, abyśmy spotkali się może też 
w układzie zespołu, w którym byliby członkowie każdego z Klubów i wypracowali 
też procedury, czy zasady wyłaniana kandydatów do właśnie tych tytułów. I też nie 
muszę Państwa Radnych informować i opinii publicznej, że te wszystkie 5 
kandydatów były omawiane w obecności Pana Prezydenta Miasta Łukasza 
Borowiaka i uzyskały oczywiście  rekomendację, przy czym również  Pan 
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Prezydent ma tutaj swój  udział w motywowaniu nas do podjęcia tych działań, 
które miały, już przyjęły  formę przegłosowanych projektów uchwał, tzn. uchwał, 
już nie projektów. Dziękuję bardzo w takim razie przedostatni punkt naszego 
spotkania: 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo proszę w kolejności zgłoszonych 
interpelacji Pan Radny Tomasz Mikołajczak o odczytanie swoich trzech interpelacji 
możliwie syntetycznej formie. 
 
Pan Radny Mikołajczak - Pierwsza interpelacja: w imieniu mieszkańców składam 
interpelację w sprawie koncepcji zagospodarowania terenu obok Pomnika 
Żołnierzy Garnizonu Leszczyńskiego, zaprezentowanej na Komisji Rozwoju i 
Infrastruktury. Nie będę tu może całej interpelacji czytał, bo dzisiaj Prezydent 
wyjaśnił, że nie będzie tam chodziło o wycinkę drzew przy tym Pomniku i 
Prezydent wyjaśnił, że nie będzie już tej  wycinki więc można powiedzieć, że 
uzyskałem odpowiedź (interpelacja jest na piśmie i stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu). Kolejna interpelacja: otrzymują sygnały mieszkańców 
Leszna związane z remontem ul. Lipowej. Mieszkańcy zwracają uwagę, że można 
korzystnie rozwiązać kwestię dojazdu na czas remontu. Proszę o analizę czy 
możliwe jest wyznaczenie objazdu dla niniejszej inwestycji na równoległej 
nieremontowanej  nitce ul. Lipowej. Jeśli nie ma takiej możliwości wprowadzenia 
takiego rozwiązania proszę o wyjaśnienie dlaczego. Takie rozwiązanie 
wymagałoby wprowadzenia na tym odcinku ruchu dwukierunkowego i 
ograniczenia możliwości parkowania. Korzyści z takiej zmiany wydają się dużo 
większe niż ograniczenie miejsc parkingowych. Co więcej przed nami remont 
drugiego odcinka tej ulicy, tj. pomiędzy skrzyżowaniami ul. Lipowej z ul. 
Dożynkową i Starozamkową. Zamknięcie skrzyżowania ul. Lipowej z ul. 
Racławicką będzie bardzo uciążliwe. Dzisiaj wielu kierowców wybiera objazd 
przez parking marketu Biedronka, przejazd kolejowy na ul. Henrykowskiej, 
nieutwardzoną drogę wzdłuż torów dojeżdża do ul. Dożynkowej. Wyraźnie 
świadczy to o tym, że objazd przez ul. Leśną, Okrężną i 17 Stycznia nie 
satysfakcjonuje kierowców. Ta interpelacja była złożona była 5 kwietnia i nie mam 
jeszcze odpowiedzi ( jest na piśmie i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu). I kolejna interpelacja, już krótsza: grupa mieszkańców Leszna 
zamieszkałych przy ul. Mielżyńskich, Bojanowskiego zgłosiła się do mnie w 
sprawie nadmiernego hałasu. Hałas jest generowany przez motocykle na torze 
motocyklowym znajdującym się przy ul. Święciechowskiej, za Stacją Benzynową 
MK. Proszę o sprawdzenie czy znajdujący się tam tor motorowy spełnia normy w 
zakresie dopuszczalnego poziomu hałasu (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 
21 do niniejszego protokołu). Też nie mam jeszcze odpowiedzi na tą 
interpelację. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W kolejności zgłoszeń proszę 
Panią Radną Stefanię Ratajczak o odczytanie tej interpelacji. 
 
Pani Radna Ratajczak - Mam jedną interpelację, jedno zapytanie. Składam 
interpelację o naprawę windy w Zespole Szkół Ekonomicznych i zapytanie jaki 
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dochód uzyskało Miasto Leszno z tytułu Strefy Płatnego Parkowania w roku 2018, 
w tym ile było wystawionych mandatów za brak należytej opłaty?(jest na piśmie i 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu). Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Przepraszam, tak na moje 
oko to może być około 2 mln zł, ale może więcej. Pani Adriana Machowiak. Pani 
Radna odczyta treść interpelacji Pani Radnej Barbary Mroczkowskiej. Czy to jest 
prawda? Proszę bardzo Pani Radna Adriana Machowiak w imieniu Pani Radnej 
Barbary Mroczkowskiej. 
 
Pani Radna Machowiak - W imieniu Radnej Barbary Mroczkowskiej składam 
zapytanie w imieniu mieszkańców zaniepokojonych sytuacją na terenie budowy 
wiaduktu przy ul. Wilkowickiej. Kierowców i okolicznych mieszkańców martwi 
tempo prac i bardzo denerwują utrudnienia komunikacyjne. Twierdzą, że niewiele 
się tam dzieje, a prace tam powinny iść pełną parą. Proszę o podanie argumentu, 
dla którego tak wcześnie zamknięto ul. Wilkowicką co jest powodem, że na terenie 
budowy nie postępują żadne prace budowlane, a wręcz nie ma na terenie tej 
budowy żadnych robotników. Sytuacja powyższa bardzo utrudnia komunikację w 
mieście i utrudnia życie mieszkańców (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 23 
do niniejszego protokołu). Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Tak, Pan Prezydent Łukasz 
Borowiak. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Na to pytanie muszę odpowiedzieć na interpelację. 
No to jest inwestycja droga Pani Spółki PKP (…) aha, to Pani Barbara 
Mroczkowska no doskonale powinna wiedzieć i fajnie by było gdyby kontaktowała 
się z parlamentarzystami, ponieważ  jest to inwestycja rządowa.  Realizowana 
przez Spółkę PKP Polskie Linie Kolejowe SA, wykonawcą jest Firma Torpol. 
Fajnie by było gdyby było wsparcie ze strony parlamentarzystów. To jest 
odpowiedź na tą interpelację. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Tak, będzie na  pewno odpowiedź na 
piśmie, bo tak trzeba. W kolejności Pan Wiceprzewodniczący Rady Piotr 
Więckowiak o odczytanie treści swojej interpelacji.  
 
Pan Radny Więckowiak - Dziękuję Panie Przewodniczący za głos. Szanowni 
Państwo mam dwie interpelacje. Pierwsza w sprawie przebiegu drogi 
wojewódzkiej 323 w granicach miasta Leszna, tak, aby nowy przebieg  drogi 
prowadził od ronda na wjeździe do Leszna w kierunku łącznika starą drogą nr 5, 
dalej al. Konstytucji 3 Maja. Pozwoli to na ograniczenie ruchu pojazdów 
ciężarowych ul. 1 Maja i Górowskiej (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu). Druga dotyczy utwardzenia korą asfaltową drogi polnej 
łączącej ul. Złotniczą z ul. Dożynkową. Zapewni to dogodny dojazd  na czas 
kolejnego planowanego zamknięcia przejazdu kolejowego w okolicy 1 Maja. Też 
również ułatwi pewnie przejazd związany z remontem ul. Lipowej (tutaj dodaję tak 
była podobna interpelacja, przed chwilą się pojawiła (jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu). Dziękuję. 
 



41 
 

 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo i interpelacje Pana Krystiana 
Maćkowiaka. Proszę o odczytanie interpelacji. 
 
Pan Radny Maćkowiak - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka 
Rado ja mam bardzo krótkie pytanie. dlaczego tak wyjątkowo opieszale jest 
wykonywany remont przejścia podziemnego między ul. Dworcową i Słowiańską, 
realizowane przez jedną ze Spółek PKP? Wielu mieszkańców o to pyta i nie 
bardzo mogą zrozumieć. Tak, że dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Tak, Pan Prezydent. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Jeżeli mogę Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 
wykonawcą tego odcinka jest Firma Torpol. Jest grupa wielu ludzi, która 
monitoruje tą inwestycję. Jeżeli chodzi o harmonogram już wiadomo, że ta 
inwestycja nie zostanie ukończona w pierwszym zakładanym terminie. Doskonale 
wiemy też na odcinku po Firmie Astaldi Firma Torpol będzie wykonywała remont, 
czy modernizację linii kolejowej 59. Natomiast jesteśmy w stałym kontakcie z 
inżynierem kontraktu, czy z Dyrektorem kontraktu z ramienia PKP Polskie Linie 
Kolejowe Panem Szczepaniakiem. Właściwie nie ma tygodnia gdybyśmy nie 
wysyłali zapytania w różnych sprawach związanych z przebudową linii. Dzisiaj np. 
po raz kolejny wysłałem mu zdjęcia z przejazdu kolejowego na ul. 1 Maja i z 
przejazdu przy ul. Dożynkowej. Robimy co możemy. Natomiast wiem tylko z 
informacji prasowych, że nabrały tempa prace na odcinku w okolicach 
miejscowości Bojanowo. No wszyscy się niecierpliwimy. Problemy mają 
samorządowcy z innych miast gdzie rzeczywiście prace mogłyby być wykonywane 
w szybszym tempie.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panie Prezydencie i ostatnie trzy 
interpelacje przedstawi Pan Radny Przemysław Górzny. 
 
Pan Radny Górzny - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado 
składam interpelację w sprawie postawienia przy Drodze Św. Jakuba na Os. 
Wieniawa zewnętrznych urządzeń siłowych. W ostatnich latach Miasto Leszno 
realizowało budowę plenerowych urządzeń siłowych w różnych częściach miasta. 
Droga Św. Jakuba jest bardzo uczęszczaną alejką przez mieszkańców Leszna, 
cieszy się ogromnym zainteresowaniem zarówno mieszkańców poruszających się 
pieszo, jak i rowerzystów. Parę lat temu zostało zainstalowane oświetlenie drogi 
biegnącej wzdłuż Os. Wieniawa. Atrakcyjność Drogi Św. Jakuba dla mieszkańców 
można podnieść przez ustawienie zewnętrznych urządzeń siłowych ( jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu).  I druga 
interpelacja: wnoszę o pilny remont chodnika biegnącego wzdłuż ul. Studziennej 
po stronie Os. Ogrody. Chodnik jest w fatalnym stanie technicznym, stare płyty 
chodnikowe są różnej wysokości co stwarza niebezpieczeństwo poruszania się 
oraz możliwość upadku (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu). Proszę o pozytywne rozpatrzenie moich interpelacji. 
Mam też jedno zapytanie do Pana Prezydenta, mam nadzieję, że nie tylko ja, 
wszyscy Radni, wszyscy mieszkańcy chcieliby uzyskać odpowiedź. Na stronie 
internetowej Elki ukazała się informacja, że wpisana w tradycję Leszna Majówka 
Rowerowa nie odbędzie się z powodu niemożliwości spełnienia przez 
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organizatorów Majówki wymagań postawionych przez służby wydające 
pozwolenie na organizację tego rodzaju imprez masowych. Miasto Leszno 
deklaruje zawsze, że wspiera tego rodzaju imprezy i dotąd aktywnie w niej 
uczestniczyło. Bardzo proszę o przedstawienie co zrobiło Miasto Leszno w 
kierunku odbycia się „rowerówki”? w jaki sposób zamierza pomóc organizatorom 
tej imprezy? Gdyż wiadomo, że ABC przy obecnych wymaganiach nie jest w 
stanie bez pomocy Miasta zorganizować Rowerowej Majówki. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Ja odpowiem. Jak zawsze to wina Prezydenta jak się 
okazuje. No, organizatorom pomagamy i w wymiarze finansowym. Jak co oku 
Gazeta ABC otrzymała wsparcie nie tylko ze strony Wydziału Kultury i Sportu 
jeżeli chodzi o wymiar finansowy, także wymiar organizacyjny, np. zaangażowanie 
Straży Miejskiej. Pytanie, które Pan zadał powinien Pan skierować do Komendy 
Wojewódzkiej Policji. Nie wiem czy dokładnie Pan przeczytał tą informację, czy 
skupił się Pan bardziej na czytaniu komentarzy. Jedno nie ulega wątpliwości, że 
Komenda Wojewódzka wydała opinię negatywną na to ja wpływu nie mam. To po 
pierwsze, a po drugie przygotowałem pismo do Komendy Wojewódzkiej, ono 
zostanie jutro wysłane z zapytaniem, czy są jeszcze możliwości, aby ewentualnie 
zmienić stanowisko Komendy Wojewódzkiej, która wydawała opinię jeżeli chodzi o 
przebieg trasy. Miasto zawsze współpracowało z organizatorami różnych 
przedsięwzięć, ale wpływ na decyzję Gazety ABC, która wydała oświadczenie jest 
jednoznacznie negatywna opinia, czy bardzo duże wytyczne i wymagania ze 
strony Komendy Wojewódzkiej Policji. Jeżeli chodzi o Drogę Św. Jakuba ja myślę, 
że bardziej priorytetem jest przedłużenie Drogi Św. Jakuba w kierunku al. 
Słowackiego. Uważam, że siłownie mogą być instalowane i powinny być 
instalowane na każdej przestrzeni wolnej miasta Leszna, ale wolałbym się skupić, 
aby zaprojektować i przedłużyć Drogę Św. Jakuba na odcinku osiedla, na którym 
Pan jest Prezesem. I to jest chyba jeden z priorytetów. Skupmy się na tym. 
Czekamy na wyniki badania natężenia ruchu na byłej drodze krajowej nr 5. W 
momencie kiedy te badania trafią do Miejskiego Zarządu Dróg, będziemy 
analizowali czy jest możliwość stworzenia pewnej kładki, przejścia, przejazdu na 
tym odcinku. Wszystko zależy od badań, które są wykonywane w okresie 
kwietniowym. To są wymagania właściwie ze strony, to są wytyczne ze strony 
drogowców. Jeżeli chodzi o chodnik przy ul. Studziennej takich chodników w 
mieście jest wiele. Dzisiaj skupiamy się na większych inwestycjach jeżeli będzie 
Pan  cały czas, oczywiście sprawdzimy stan techniczny, jest inny problem. 
Biedronka, która została otwarta w ostatnim czasie, powoduje, że coraz więcej 
osób przyjeżdża w te miejsce wolałbym skupić się na stworzeniu miejsc 
parkingowych. Doskonale Pan wie, że problemy są na każdym osiedlu. Skupmy 
się na stworzeniu przestrzeni parkingowych. Nie ulega wątpliwości, że taki stan 
techniczny chodników jest właściwie taki, tyle chodników jest w takim stanie 
bardzo dużo w mieście. Systematycznie je modernizujemy jak tylko jest potrzeba. 
Jeżeli chodzi o Biedronkę to też zwracamy uwagę, że mieszkańcy przechodzą na 
tzw. szagę, czyli są zniszczone tereny zielone. Nie wiem, czy Pan zauważył, że 
przy ul. Niepodległości wystąpiliśmy do Biedronki z prośbą o podjęcie działań, aby 
ewentualnie też mogli zmodyfikować przejścia. Dla mnie ważniejszym aspektem 
jest zmiana planu zagospodarowania przestrzennego, aby doprowadzić do 
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pewnego ładu przestrzennego i stworzenia układów komunikacyjnych, które będą 
obsługiwały Stare Antoniny. Przepraszam za kolokwializm. W momencie kiedy 
będziemy przyjmować miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, 
bodajże na przełomie stycznia, lutego 2020 roku, wtedy będziemy mogli skupić się 
na tworzeniu ciągów komunikacyjnych, które są potrzebne na obsługę 
komunikacyjną tej części miasta.  Droga Św. Jakuba jest  priorytetem mam 
nadzieję, że uda nam się stworzyć cudowny ciąg pieszo-rowerowy, a w przypadku 
akurat tej części gruntowej, która no jest jakby taką aleją gdzie mieszkańcy 
przychodzą to warto by się skupić, ja zmodernizować, wykonać oświetlenie, to 
będzie jeden z takich ważnych zadań, być może w tej kadencji. I na koniec jeżeli 
chodzi o siłownię zachęcam Pana do budżetu obywatelskiego. Właśnie ruszyliśmy 
z tą wielką przygodą. Być może udałoby się Panu i mieszkańcom tego osiedla 
wygrać grand i stworzyć takie siłownie właśnie w przestrzeni miejskiej wokół, czy 
przy budynkach mieszkalnych, którego jest Pan Prezesem. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. No tutaj nie przewidujemy 
dyskusji nad interpelacjami, ale ustąpię kobiecie. Tak? Proszę bardzo, ale 
króciutko. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowni Państwo ja pozwalam sobie zabrać głos 
w kwestii „rowerówki” dlatego, że miałam okazję rozmawiać z Panem Redaktorem 
Neczyńskim i zapytać, czy oczekuje tutaj jakiejś pomocy od Miasta, czy my jako 
Radni, czy tutaj jesteśmy w stanie jakoś pomóc? Czy chodzi o środki finansowe? 
Wytłumaczono mi, że problem jest w czymś innym. Problem jest w tym czego 
wymaga policja jeżeli chodzi o zabezpieczenie trasy, ale nie problem finansowy 
tylko jak ta impreza miałaby zmienić swój charakter. Nagle miały by pojawić się 
barierki i inne tym podobne rzeczy. Organizatorzy założyli określony rodzaj tej 
imprezy i chcieliby żeby odbywało się to tak jak dotychczas bez jakiś szczególnych 
płotowań, mówiąc wprost. I stąd zdecydowali się na zmianę formy całej imprezy i 
na piknik. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Tak. Dziękuję, dziękuję bardzo. Nie chcę 
dawać złego przykładu, że do dyskusji się włączam w tym punkcie, ale mam swoją 
opinię też tutaj niepotrzebnie od razu jest, że to Miasto jest tutaj czemukolwiek 
winne. Dziękuję bardzo. Zamykam punkt 5 – interpelacje, zapytania Radnych, 
niezależnie od wypowiedzi Pana Prezydenta interpelacje odpowiedzi będą 
udzielone w ciągu 14 dni od ich złożenia.  
3,19 
 
 

 
 
Pkt 6. Wolne głosy i wnioski.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Punkt 6 – wolne głosy i wnioski. Proszę o 
zgłoszenia. Mieszkańcy Leszna Pani Walczak. Potem Pan Walenty Janowski. . 
Proszę bardzo.  
 



44 
 

 

Mieszkanka Leszna - Chciałabym zabrać… szanowny Panie Przewodniczący, 
szanowny Panie Prezydencie, wyżej Panie Prezydencie, szanowni Państwo Radni 
chciałabym zabrać głos w sprawie przegłosowanego dzisiaj, w sprawie 
przegłosowanej dzisiaj uchwały w sprawie rozpoczęcia sezonu letniego pływalni 
odkrytej począwszy od następnego dnia po zakończeniu roku szkolnego. 15 
kwietnia tego roku, całkiem niedawno, odbyła się Komisja Edukacji, Kultury i 
Sportu, na której obecny był Pan Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, 
który przekazywał Państwu Radnym stopień zaawansowania prac, czy 
przygotowań w sprawie rozpoczęcia sezonu pływalni odkrytej począwszy od 24 
czerwca tak jak się w ostatnich słowach tego wystąpienia wypowiedział. 
Chciałabym powiedzieć, że w tym roku rok szkolny kończy się 21 czerwca. 
Pierwszym dniem po zakończeniu roku szkolnego jest 22 czerwca, a nie 24 
czerwca, o którym mówił Pan Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
Chciałabym tylko powiedzieć, że bardzo liczę na to, że sezon pływalni odkrytej w 
tym roku zgodnie z uchwałą, która została przegłosowana w sprawie przekazania 
Panu Prezydentowi do wykonania złożonego wniosku chciałabym powiedzieć, że 
bardzo liczę na to, że pływalnia będzie czynna począwszy od 22 czerwca, od 
soboty. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pan mieszkaniec Leszna Pan 
Walenty Janowski z wyboru teraz Zaborowianin. 
 
Mieszkaniec Leszna - Tak, tak, ale nie tylko. Panie Prezydencie, Panie 
Przewodniczący, szanowni Radni na wstępie chciałem podziękować za 
uchwalenie budżetu na to wc. Po drugie pięknieje nam Zaborowo, tzn., że 
otynkowany dom 1 Maja Rynek, no i te piękne donice wyskoczyły, 
niespodziewanie na wiosnę z kwiatami itd. Ale pozwólcie Radni, że usiądę, bo 
tutaj mam coś do przeczytania: (..) jako szary obywatel naszego miasta Leszna 
zastanawiam się na strajkiem nauczycieli. Dokąd zmierza? Co dalej nas czeka?  
Jaki wpływ będzie miał na przerwy nauczania? (…) Czy wyciągniemy z tego jakieś 
pozytywne wnioski? Pragnę zauważyć, że w naszych szkołach (…) patriotyzmu do 
osiągnięć rozwoju naszego kraju oraz (…) lokalnych. (…) Przede wszystkim 
uczelnie wyższe powinny zająć się tym tematem. Jestem zaskoczony pojawieniem 
się baneru przy Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej, na którym umieszczono 
napis: „Całe życie jest szkołą”. To powiedział Jan Amos Komeński. Z tego wynika, 
że mamy wiecznych studentów w XXI wieku. Jak coś nam nie wyjdzie to będziemy 
zwalać na tego samego gospodarkę a społeczeństwo niech poczeka na efekty 
naszych studentów. Pragnę przedstawić kilka spraw związanych nie tylko z 
zagadnieniem lokalnego społeczeństwa naszego miasta, ale zobaczyć problem 
dotyczący ochrony środowiska. Jak Państwu wiadomo w ostatnim czasie wzrosły 
dane dotyczące spalenia węgla, wymaga się od niego dużą kaloryczność, (…) jest 
on bardzo drogi i nie wszystkich na to stać. Obawiam się, że wzrost dobrej jakości 
węgla nastąpi znowu w sezonie 2019/2020. To będzie nieuniknione, dlatego, że 
większość polskich kopalń węgla kamiennego zostały zamknięte, a sprowadzany 
węgiel z Rosji jest gorszego gatunku, jest on tani, ale jego wadą jest nadmierne 
wydzielanie dymu, substancji duszących. O tym przekonałem się spalając go z 
trocinami oraz korą. Chciałem poprawić jego kaloryczność. No i skończyło się 
mandatem. Szanowni Radni w miesiącu grudniu na leszczyńskim Rynku 
ogłoszono strajk do ziemi. Był on związany z ochroną klimatu przez zadymianie, 
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przed ociepleniem. Młodzież z Gimnazjum przy ul. Prusa zajęła się tym tematem. 
Ale jak to zwykle bywa (…) i temat został. Dołączę się do tego strajku, powinniśmy 
wszyscy mieszkańcy tej ziemi dbać o nią. Osobiście trzeba dbać o środowisko i 
powietrze, którym oddychamy. Nad tym zagadnieniem warto się zastanowić i robić 
wszystko, aby nam wszystkim żyło się lepiej. Potrzeba w tym celu uczulić uczelnie 
techniczne (...)  przed zagładą smoga.  (...), który zatruwa nasz organizm. czy 
istnieje taka możliwość? tak! Opierając się na lokalnych złożach gazu ziemnego, 
nie tylko tego wysokometanowego , a mogę wymienić kopalnie gazu Kościan, (…), 
Grodzisk Wlkp. oraz z kopalni Wodniki koło Rawicza. To kopalnie o wysokiej 
zawartości metanu. Mam jeszcze kopalnię Góra Śląska, kopalnię (…) . te 
wszystkie kopalnie dostarczają do Węzła Krobia (…) i przygotowuje się do 
przesyłki gazociągami aż do Szczecina. To też nasi mieszkańcy korzystają z 
lokalnych złóż gazu. (…) 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Panie Walenty proszę o wykazanie zdolności 
do syntezy. Tak? Bo to 5 minut już minęło. Tą zdolność do syntezy proszę Pana. 
Tak?  
 
Mieszkaniec Leszna - Nie dosłyszałem. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Skracać proszę. Tak? Swoją wypowiedź, bo 
ma Pan 5 minut jeszcze na to.  
 
Mieszkaniec Leszna- Może tak. Ja myślę, że tutaj warto (…) te zagadnienie, 
które tutaj poruszałem (…) Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa. Tzn. (…) 
opracowania i ten gaz, który znajduje się tutaj w ziemi żeby został wykorzystany w 
celu produkcji energii elektrycznej. Myślę, że tutaj jest czas najwyższy, bo jak się 
okazuje, że w najbliższym czasie będzie (…) tej energii elektrycznej. (..) o budowie 
bloków atomowych, a tutaj można właśnie wykorzystać gaz ziemny bez żadnych 
szkodliwych do tego działań. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję. Pani Radna Aleksandra 
Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Proszę Państwa ja dla odmiany nie z pytaniem 
tylko z odpowiedzią, o którą proszą mieszkańcy od dłuższego czasu w związku z 
tym, że udało mi się dzisiaj takie wiadomości powziąć i sprawdzić chcę się nimi z 
Państwem podzielić. Jakiś czas temu przystąpiono do konsultacji w sprawie ul. 
Szybowników. Mieszkańcy zgłosili tam dużą liczbę wniosków w ramach tej 
konsultacji i wprowadzenie zmian i chciałabym poinformować, że na tym samym 
portalu, w którym dostępne były projekty tej ulicy dostępne są również odpowiedzi 
w sprawie tych zgłoszonych wniosków. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze…? Nie ma. 
Dziękuję bardzo. Zamykam w takim razie punkt 6 – wolne głosy i wnioski.  

 
Pkt 7. Zakończenie. 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Przed nami zakończenie obrad. Ogłaszam 
zakończenie obrad VIII Sesji. Bardzo dziękuję za udział i jeszcze raz wszystkiego 
co dobre na te wyjątkowe Święta Wielkiejnocy. Dziękuję. 
 
 
 
          Protokołowała:                                                 Przewodniczący obrad: 
 
                                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
          Anna Szkutnik 
 
                                                                                      Tomasz Malepszy 

 
 

 
 
 
 
 

Wyniki głosowania jawnego; przeprowadzonego podczas VIII Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 18 kwietnia 2019 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 28 
do niniejszego protokołu. 
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